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Zastavme sa,
Vianoce nie sú len zvýšený zhon, upratovanie, 

nákupy... Nesmieme zabudnúť aj na to, že v prvom 
rade ide o sviatky pokoja, vzájomnej úcty, lásky 
a porozumenia. Príďte aspoň na chvíľu vybočiť 
z horúčkovitých príprav na sviatky pokoja a nájdite si 
čas na chvíle meditácií, pohody, zábavy, či úsmevu.

Park J. M. Hurbana, Detvianska ul.
6.12. 16.00 Vianočné koledy  a pastierske piesne
   Ľudovej hudby bratov Kuštárovcov
         17.00 VITAJ, MIKULÁŠ   
Park pred DRUŽBOU, Pekná cesta
17.12. 17.00 VIANOČNÁ KAPUSTNICA
                    - stretnutie obyvateľov KRASNIAN 
Katedrála Sv. Šebastiána, Pekná cesta
20.12. 16.00  Vianočný koncert  súrodencov
                     JENDRUCHOVCOV

Rozsvietenie stromčeka a príchod Mikuláša
Vianočný strom slávnostne rozsvie- 

ti starosta Rače Ján Zvonár v Parku J. M. 
Hurbana 6.12.2009 o 17.00 h s prícho-
dom Mikuláša. Všetkým deťom za 
peknú pesničku či básničku prinesie 
sladký darček. Už od 16.00 h predvianočnú atmo-
sféru umocnia koledy a pastierske piesne Ľudovej 
hudby bratov Kuštárovcov.

Predvianočné stretnutie obyvateľov Krasnian
Vianočnú atmosféru plnú radosti z pri-

chádzajúcich sviatkov zažijú po prvýkrát 
aj obyvatelia Krasnian na predvianočnom 
stretnutí. V Parku pred Družbou si 17.12. 
o 17.00 h môžu pochutiť na vianočnej ka-

pustnici a varenom vínku.

Podajme si ruky na Východnom
Tradičné predvianočné stretnutie 

obyvateľov Východného sa už po 
štvrtýkrát bude konať dňa 18.12. 
o 16.00 h. V priestoroch zrekonštruovaného 
Kultúrneho strediska Impulz okrem rodinnej at-
mosféry a priateľského slova budú znieť koledy 
Ľudovej hudby Banda, rendezákom určite dobre 
padne vianočná kapustnica a varené vínko.

Vianočný koncert súrodencov Jendruchovcov
Pozývame všetkých Račanov 

v nedeľu 20.12. o 16.00 h do Ka-
tedrály Sv. Šebastiána na Peknej 
ceste v Krasňanoch na výnimočný 
Vianočný koncert súrodencov Jen-

druchovcov.  Sú známi nielen doma, ale aj 
v zámorí. Každý, kto ich videl a počul spievať, 
musel sa na chvíľu zastaviť.

Račištorfský bál
Starosta MČ BA – Rača Ján Zvonár si vás dovoľuje pozvať na 4. Račištorfský bál, 

ktorý sa bude konať 16.1.2010 o 19.00 h v priestoroch Hotela Barónka. 
Info a rezervácia miest: OSVETA, tel.: 44889319, beresova@raca.sk

Bol to vcelku obyčajný deň. Počasie skôr jarné, 
než novembrové a všade akosi menej ľudí. 

Na rozdiel od toho spred dvadsiatich rokov, keď 
vládla poriadna zima a všade to žilo. Navyše, ten  
tohtoročný, je v kalendári  vpísaný červenou farbou, 
ako Deň boja za slobodu a demokraciu.

Novembrové udalostí spred dvadsiatich rokov 
znamenali začiatok pádu komunizmu u nás a tieto 
udalosti si právom zaslúžia našu pozornosť a možno 
aj len krátke pristavenie sa pri tomto dátume so 
spomienkou na idey a ľudí, ktorí ich presadzovali. 
V Parku J. M. Hurbana bola v tento výročný deň 
spomienka na novembrové udalosti, ktorá sa nestret-
la s výraznejšou pozornosťou obyvateľov Rače. 
Stretnutie sa začalo slovenskou hymnou a bolo 
popretkávané piesňami Karla Kryla v interpretácii 
pesničkára Stana Kalmana, ktoré vari najvhodnejšie 
dotvárali atmosféru spomienky na rok 1989. Pred-
nesom básne sa pridala aj žiačka ZŠ Tbiliská Bar-
borka Prekopová a prítomným sa prihovoril aj sta-
rosta Rače Ján Zvonár, ktorý sa rozhodol podeliť 

sa s jeho pocitmi a dojmami, ako ich vtedy cítil. 
„Nezabudnuteľným zážitkom boli zhromaždenia 
ľudí na Námestí SNP, keď tam vládlo oveľa drsnejšie 
počasie a v zime sa dokázali sústrediť desaťtisíce 
ľudí, aby dali najavo svoju túžbu po slobode 
a demokracii. To, čo ma na týchto zhromaždeniach 
zaujalo, bola najmä slušnosť, úcta a pochopenie 
sa navzájom a vysoká miera entuziazmu a viery, že 
pravda zvíťazí. To boli pozitíva zhromaždení, ale za 
negatívum som vnímal skutočnosť, ako sa mnohí, 
čo nemali záujem na skutočnej demokracii, snažili 
pod záštitou týchto myšlienok vtesnať do priazne 
ľudu. Viacerých som osobne poznal. Mám v živej 
pamäti, ako sa odstraňovali ostnaté drôty z hraníc 
pod Devínom, čím sa postupne likvidoval jeden 
z hlavných symbolov neslobody u nás. Aj toto sú mo-
menty, na ktoré sa nezabúda.“

Popoludňajšie chvíle v tomto račianskom parku 
sa pre prítomných niesli aj v duchu zamyslenia sa 
nad udalosťami spred dvadsiatich rokov a dneškom.
 (text a foto: m-y)

...zborovo znelo z úst detí z Materskej 
školy Pri Šajbách na už tradičnom stretnutí 
predstaviteľov Mestskej časti BA - Rača so 
seniormi, ktorí v druhom polroku tohto roka 
oslávili nad 80, 85, 90, 95 a viac rokov. V Rači 
ich máme okolo stovky a v hojnom počte 
prišli aj napriek nevľúdnemu sychravému 
počasiu. Poslanec Juraj Madzin s vďakou za 
všetko, čo pre Raču urobili, polichotil najmä 
dámam, keď skonštatoval, že roky akoby išli 
pomimo ne a stále zostali dievčatami. Spolu 

„Líčka Ti pobozkám, teba ja babička
 najradšej mám“...

(pokračovanie na str. 3)

17. november 2009

Neprehliadnite
Obchodné centrum Bratislava – Rača na 

Púchovskej ulici so zameraním produktov 
najmä pre domácnosť, otvára 3. decembra 
brány svojho nákupného centra. Je to v poradí  
4. nákupné stredisko tohto typu na Slovensku. Manželia Polakovičovci (zľava) a poslanec Juraj Madzin
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MZ Bratislava – Rača zo dňa 03. 11. 2009, uznesenie č. 396 - 406

Uznesenia z 23. rokovania
Rokovanie otvoril a viedol doc. MUDr. Ján Zvonár, 
CSc., starosta Mestskej časti Bratislava - Rača

u MZ Bratislava-Rača 
- schválilo
Program zasadnutia, členov návrhovej komisie: 
Fedor Čerňan, Ing. Milan Jurečka, Eduard Brychta, 
overovateľov  uznesení: MUDr. Jana Radošinská, Eva 
Červenková.
   Program bol doplnený o 
   -  Zaradenie bodu Rôzne do programu každého zasa-

dnutia MZ 
  -  Písomné podanie vzdania sa funkcie tajomníka 

Rady MZ p. Martina Jónu a zrušenie funkcie tajom-
níka Rady MZ 

    Zrušenie bodu 12. Návrh na odvolanie tajomníka 
Rady MZ MČ Bratislava - Rača   
  

u MZ Bratislava-Rača 
– vzalo na vedomie
Správu o spôsobe plnenia uznesení Miestneho 
zastupiteľstva Bratislava-Rača zo dňa 7. 9.2009
 
u MZ Bratislava-Rača 
- schválilo
Návrh na odpredaj obecného bytu do OV v zmysle 
Zákona č. 182/93 Z.z. v znen neskorších predpisov 
nájomníčke: Narcise Belovičovej, trvale bytom Pekná 
cesta č. 5, Bratislava, na ul. Pekná cesta č. 5, Bratislava
Návrh na pridelenie obecných nájomných bytov, 
v súlade s ustanoveniami § 4 a § 5 VZN hl. m. SR Bra-
tislavy č. 1/2006 z 30.3.2006 o nájme bytov a obytných 
miestností  v zariadeniach určených na trvalé bývanie 
a v súlade s výnosom MVRR SR č. V-1/2006 o posky-
tovaní dotácií na výstavbu nájomných bytov a v znení 
výnosu č. V-1/2007,  výnosu č. V-1/2008 a výnosu č. 
V-2/2008   
a)  byt na Závadskej ul.,1-izbový byt - p. Andrei 

Olšovskej, na dobu určitú 1 rok, od 1. 12. 2009, 
b)  byt na Podbrezovskej ul., garzónka  - p. Silvii Csak-

ovej na dobu určitú 1 rok, od 1. 2. 2009, 
c)  byt na Kadnárovej ul., dvojgarzónka - p. Bohdanovi 

Frešovi na dobu určitú 1 rok, od 1. 12. 2009, 
d)  byt na Žarnovickej ul., 1-izbový byt  - p. Andrejovi 

Vaňharovi na dobu určitú 1 rok, od 1. 12. 2009
Návrh na pridelenie dotácie v zmysle VZN č. 1/2008 
pre MŠ pri ZŠ Hubeného 25, Bratislava vo výške 
800,00 €
Správy o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsled-
koch a podmienkach škôl a školských zariadení 
v zriaďovateľskej pôsobnosti obce za školský rok 
2008/2009  
Návrh Dodatku č. 3 k Organizačnému poriadku Miest-
neho úradu Mestskej časti Bratislava – Rača s pripo-
mienkami (pripomienky zapracované v materiáli) 
Návrh na schválenie Odmeňovacieho poriadku Miest-
neho zastupiteľstva Bratislava – Rača s pripomienkami 
(pripomienky zapracované v materiáli)
Návrh VZN č. ..../2009, ktorým sa mení a dopĺňa 
VZN č. 3/2008 o určení pravidiel času predaja v ob-
chode a času prevádzky služieb na území Mestskej 
časti Bratislava – Rača, v znení VZN č. 3/2009

u MZ Bratislava-Rača 
- prijalo
Návrh na vydanie rozhodnutia vo veci ochrany verej-

ného záujmu proti poslancovi  Ing. Petrovi Demečkovi 
v zmysle ústavného zákona č. 357/2004 Z.z., a preto sa 
menovanému ukladá pokuta vo výške jeho mesačného 
platu podľa čl. 9 ods.10 písm. a) ústavného zákona, t.j. 
271,20 €

u Rôzne
Starosta Ján Zvonár informoval prítomných, že Ing. 
Vladimír Medlen, miestny kontrolór, podal písomne, 
že sa k termínu 31.12.2009 vzdáva funkcie miestneho 
kontrolóra  
Mórik - pripomienkoval publikovanie poslancov 
v mesačníku Račiansky  výber - pripomienka bola 
zodpovedaná p. starostom - navrhol uznesenie, aby sa 
rokovania MZ konali, z priestorových dôvodov, v KS  
Žarnovická – hlasovaním uznesenie nebolo prijaté 
Kramplová, prednostka, informovala o možnej po-
vinnosti zaplatenia pokuty vo výške cca 22.134,83 €, 
ktorá vznikla v predchádzajúcom volebnom ob-
dobí z dôvodu porušenia finančnej disciplíny MČ 
Bratislava-Rača, t. j. použitím finančných prostried-
kov na iný účel ako bola daná dotácia z Ministerstva 
školstva.

u Interpelácie 
Mgr. Pilinský - Poskytnutie informácie o stave, resp. 
progrese v konaniach za účelom delimitácie (prevodu 
nehnuteľnosti budov) školských a predškolských zaria-
dení, ktoré sú zriadené na území našej MČ z majetku 
mesta do majetku MČ Bratislava - Rača – interpeloval 
starostu (písomná interpelácia) 
Mgr. Pilinský - Poskytnutie informácie o: názov 
spoločnosti, ktorá vylepuje volebné plagáty SMER-
SD a ĽS-HZDS, kópiu povolenia za zabratie verej-
ného priestranstva a výšku poplatku za zabratie verej-
ného priestranstva – interpeloval starostu (písomná 
interpelácia) 
Novotná - Sťažnosť obyvateľov východného – Na 
Pasekách 8-22, podaná 6.10.2009 na poslaneckom dni 
p. Welnitzom – interpelovala starostu (písomná inter-
pelácia)  
Sekerka - Termín začatia prevádzky autobusovej linky 
č. 54 Vajnory – Rendez -Rača (Kaufland) – interpeloval 
starostu (písomná interpelácia) 
     - Žiada o informáciu od ŽSR – Správy hospodáre-

nia s majetkom, termín začatia prevádzky obchodu 
s Potravinami na Dopravnej ul. – interpeloval sta-
rostu (písomná interpelácia)

     - Žiada o opravu Dopravnej ul. z dôvodu veľkého 
výtlku na ceste – interpeloval starostu (písomná in-
terpelácia)

     - Žiada o informáciu: termín realizácie viaduktu 
cez železničné priecestie Východné - Rača – inter-
peloval starostu (písomná interpelácia)

     - Žiada o orez konárov stromov, ktoré blokujú os-
vetlenie pred domom Dopravná 31-33 – interpeloval 
starostu (písomná interpelácia)

     - Žiada urgentne realizovať zariadenie na vianočnú 
výzdobu – osvetľovacie  teleso vodorovne s ulicou 
na Pasekách – interpeloval starostu (písomná inter-
pelácia)

u Záver
Starosta doc. MUDr. Ján Zvonár, CSc. sa poďakoval 
prítomným za účasť na zasadnutí miestneho 
zastupiteľstva.

Uvítanie detí
Každoročne vždy na jar a potom v októbri 

sa stretáva starosta Rače s rodičmi novonaro-
dených detí v tejto mestskej časti. Októbrové 
uvítanie detí do života sa nieslo v slávnost-
nom duchu, kultúrny program pripravili peda-
gógovia Ľudovej školy umenia na Vrbenského 
ul., po ktorom z rúk starostu Jána Zvonára 
a prednostky MÚ Dagmar Kramplovej prevzali 
rodičia deväťdesiatich deťúreniec malý darček, 
finančný príspevok a kvet, ako symbol ich pri-
jatia medzi obyvateľov Rače.

V slávnostnom príhovore starosta Ján 
Zvonár vyzdvihol poslanie rodičov a ich 
podiel na zdravej výchove detí: „Dali ste život 
vášmu dieťaťu, aby ste z neho vychovali zdat-
ného a slušného jedinca. Dávajte deťom svoju 
starostlivosť a lásku tak, aby bolo vaše šťastie 
znásobené v budúcnosti jeho láskavým a sta-
rostlivým vzťahom k vám. Chcel by som vám 
pripomenúť, že niet lepšej výchovy, ako je osob-
ný príklad rodičov, ako je výchova v podmien-
kach zdravej rodiny, kde vládne láska, vzájomné 
porozumenie a podpora.“

Po týchto slovách nasledoval slávnostný 
rodičovský sľub.

Možno by sa zdalo, že je to len formálny akt 
stretávania sa. Takmer všetci z prítomných si 
aj takéto malé krôčiky k sebe navzájom veľmi 
vážia. Rodičia malej Andrejky K. ocenili prí-
stup mestskej časti, nakoľko súčasná hospodár-
ska kríza tlačí všetkých na dno vlastných rezerv 
a práve preto si takéto prijatia a pomoc veľmi 
vážia. Pozitívne vyznieva aj konštatovanie, 
že počet obyvateľov Rače neklesá, ale práve 
naopak, má mierne stúpajúcu tendenciu. 

 (text a foto: ma-thy)

Dobrý  deň Račania,
jednu dobrú správu mám 

pre Vás. Po dlhých 6 rokoch 
čakania a vypisovania žiadostí, 
ktoré som posielal na magistrát 
hl. m. SR Bratislavy, sa Rača 
dočkala. Prebieha výstavba 
svetelnej križovatky na ul. 
Púchovská – Pri vinohradoch, 
ktorej sprevádzkovanie by malo byť spustené do 
konca roka. Vďaka patrí aj poslancom, ktorí zastu-
pujú Raču aj v Mestskom zastupiteľstve, rovnako 
aj primátorovi Andrejovi Ďurkovskému, ktorí 
svojím postojom pomohli zriadiť pre Raču tak 
dôležitú svetelnú križovatku. S úctou a vďakou

 František Čmelko, člen KDH v Rači, poslanec 
MČ Bratislava – Rača a člen Komisie pre dopravu, 
verejný poriadok a životné prostredie.
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s poslankyňami Miladou Dobrotkovou a Evou 
Červenkovou všetkých potešili kvietkom, 
obálkou s finančnou pozornosťou a želaním 
dobrého zdravia a len toho najlepšieho do 
ďalších rokov. Deti so 
svojimi pesničkami, tan-
čekmi, ale i príjemná at-
mosféra, akoby rozviazali 
seniorským jubilantom 
jazyk a začali hovoriť 
o svojich vnúčatách, de-
ťoch, manželoch. Nie-
ktorí, žiaľ, iba spomínali 
na svojich partnerov, 
ktorých im už život vzal. 
Navzájom s uznaním sledovali osemdesiatnici 
tých, čo už zavŕšili 80 a viac rokov a svojím 
švihom a šarmom by dali do vrecka aj oveľa 
mladších. Humor, zábava a vtipné doberanie 

sa nechýbali ani pri stole „zlatých“ manželov 
Polakovičovcov. Mária a Miroslav už žijú spolu 
päťdesiat rokov a stále to medzi nimi iskrí vti-
pom, vzájomnou úctou a spolupatričnosťou. 

Na otázku, či sa vôbec nehádajú, odpovedali 
so smiechom, že durdia sa často, ale vlastne len 
kvôli hlúpostiam. A pokope ich držia aj ich deti, 
vnúčatá i pravnuci. Zobrali sa, keď pani Márii 

chýbali do osemnástky dva mesiace a museli 
mať na sobáš povolenie. Potom roky plynu-
li, rodina sa rozrastala a teraz majú aj svoje 
koníčky. „Manžel sa nevie nabažiť záhradky“, 

s úsmevom vraví pani Mária. 
„Hneď ako je to možné, už sa 
rýpe v zemi a niekedy ho aj 
celý týždeň nevidím. Ale potom 
sa vráti naplnený a aj napriek 
drine odpočinutý, a to je fajn. 
Je veľmi dôležité, aby mal 
svoj priestor, a aby sme mali 
rovnaké hodnoty - a pre nás to 
bola a je rodina.“

To, že roky niekedy plynú 
akoby okolo potvrdila aj 97-ročná Zuzana 
Bohušová, ktorá vlastne dala bodku za milým 
stretnutím. Svoje spontánne poďakovanie dopl-
nila aj peknou pesničkou.  Oľga Janíková

80 roční
Irena Albrechtová, Helena Alexan- 

drová, Paulína Ambrová, Vladimír 
Augustini, Ľudmila Bjaloňová, Ján 
Botka, Nadežda Bouchalová, Anna 
Brychtová, Terézia Cíchová, František 
Černák, Margita Dorinská, Bartolomej 
Fečák, Mária Felcanová, Petronela 
Fialová, Jozef Fondrk, Eva Grancová, 
Rozália Hanušovská, Ľudmila Olexová, 
František Paldan, Emília Paškevičová, 
Eva Pazderová, Karol Peško, Rozá-
lia Plevová, František Polakovič, 
Jaroslav Polakovič, Karol Polakovič, 

Mária Polakovičová, Marta Prokešová, 
Vladimír Přidal, Anna Rendeková, Ma-
tilda Rumanová, Helena Schmidlová, 
Anna Sikoraiová, Ľudmila Stropnická, 
Antónia Šarmírová, Dagmar Šorálová, 
Tibor Šramko, František Štujber, Mi-
chal Hlubocký, Anna Horváthová, 
Štefan Karácsony, Jozefa Kenyere-
sová, Viera Komová, Vlasta Kotrčová, 
Zuzana Kováčová, Andelka Kovárová, 
Alojz Krajiček, Mária Králiková, Július 
Kraus, Martin Krč, Rozália Kružlíková, 
Mária Kupcová, Július Lauermann, 
Viera Lichnerová, Mária Lintnerová, 

Mária Melencová, Margita Melnová, 
Vilma Mészárosová, Otília Mladá, Irena 
Vargová, Otília Vislocká, Alžbeta Wen-
zlová, Ivan Zich

85 roční
Tarzícius Borovský, Benjamín Čík, 

Marta Dérerová, Irena Fašáneková 
František Garay, Anna Gumenická, 
Igor Holčík, Emília Hrdličková, Mária 
Kabátová, Štefánia Košuthová, Michal 
Kucharík, Irena Lantošová, Samuel 
Lupa, Ervín Lušpay, Margita Mažárová, 
Jozef Múčka, Anna Poláčková, Valéria 
Siegelová, Anna Sýkorová, Rudolf 
Šilhavý, Ernestína Šlosárová, Irena 

Štefániková, Milka Tomljenovičová, 
Milan Žitný

90 roční
František Čapkovič, Štefan Krajčí-

rovič, Emma Ružinská

95 roční a viac
Mária Morová, Jozef Kaiser, Anna 

Matulová, Alexej Šinko, František Var-
ga, Štefan Voštinár, Zuzana Bohušová,  
Cyprian Kuric, Anna Surá, Štefan Ivanič

Zlatá svadba
Miroslav Polakovič, Mária Polakovi-

čová

V druhom polroku 2009 BLAHOŽELÁME

„Líčka Ti pobozkám, teba ja babička najradšej mám“...

Keď 1. novembra tma zahalila 
račiansky cintorín a ilúziu sviatočnej 
chvíle vytvárali tisícky svetielok 
na hroboch, zaznela pieseň, ktorá 
si vynútila ticho a pokoj. Ave Ma-
ria začala pietnu spomienku práve 
na miestach, kde odpočívajú naši 
predkovia a blízki, na ktorých ne-
zabúdame. Prítomným sa najskôr 
prihovoril starosta Rače Ján Zvonár, 
ktorý zdôraznil, že „práve v pr-

vých novembrových 
dňoch sa tu stre-
távajú žijúci s tými, 
čo už odišli, ale 
v našich mysliach 
zostali aj naďalej. 
Je to spomienka na 
Račanov, ktorí tu 
odpočívajú, ale my 
dnes staviame na 
tom, čo oni začali.“

Aj príhovory farára Rímskoka-
tolíckej cirkvi Mária Orbána 
a zborového farára Evanjelickej 
cirkvi a.v. Dušana Kováčika sa 
niesli v duchu pietnej spomienky 
a že aj na tomto mieste a v týchto 
chvíľach sa dostávame stále bližšie 
k životu a aj nad hrobom blízkeho 
človeka by sme stále mali hľadať 
cestu životom.

Prítomní Račania  toto stret-
nutie prijali s uznaním a veria, 
že sa ním položil základ budúcej 
každoročnej tradície. Na záver cin-
torínom zaznelo 204 mien tých, čo 
nás opustili od minuloročného 1. 
novembra. 

 (text: m-y, foto Mráz)

Zvolení poslanci  počet hlasov
Ján Zvonár .................. HZD, ĽS-HZDS, SMER, SZS ................... 869
Anna Zemanová ......... SaS .............................................................. 856

Výber z výsledkov volieb 
do VÚC 14.11.2009

Kandidáti, ktorí neboli zvolení za poslancov
Juraj Madzin   ............ HZD, ĽS-HZDS, SMER, SZS   ................. 807
Zuzana Dzivjaková  ... KDH, OKS, SDKÚ-DS, SMK-MKP  ........ 773
Jozef Mihál  ................ SaS  ............................................................. 743
Michal Koniar  ........... KDH, OKS, SDKÚ-DS, SMK-MKP  ........ 598
Milada Dobrotková  ... OK  ............................................................. 582
Jozef Házy  .................. NF  .............................................................. 535
Peter Pilinský  ............. SZ  .............................................................. 483
Rafael Rafaj  ............... SNS ............................................................ 471
Jozef Bratina  .............. SZ  .............................................................. 335
Rastislav Žitný  ........... MOST-HÍD  ................................................ 276
Peter Šinály  ................ OK  ............................................................. 272
Ivan Janečka  .............. NF  .............................................................. 178
Ignác Havran  ............. NEKA  ........................................................ 173
Milan Jurečka  ............ SNS ............................................................ 107
Karol Lysina  .............. MOST-HÍD  ................................................ 106
Štefan Piteľ  ................ KSS .............................................................. 91
Dušan Konečný .......... SDĽ  ............................................................. 81
Jozef Benčič  ............... ÚSVIT  ......................................................... 77
Pavol Hudec  ............... EDS  ............................................................. 75
Jaroslav Kuna  ............ EDS  ............................................................. 57

(pokračovanie zo str. 1)

Stretnutie nad hrobmi



4 11/09Račiansky výber

A kto o nich vie? 
Práve o tom je európ-
sky projekt Come-
nius. „Základná 
škola Tbiliská 4 sa do 
neho už vlani zapoji-
la,“ skonštatovala 
riaditeľka Ľuboslava 
Vasilová. „Chceli 
sme - deti aj peda-
gógovia - zmapovať 
pamiatky UNESCO 
v troch krajinách, 
v Rakúsku, Maďarsku 
i na Slovensku. A od-
teraz nielen žiaci ZŠ na 

Tbiliskej ulici, ale i Sporthauptschule Badgasse Gols, ako 
aj Fekete István Általánosiskola z Mosonmagyaróváru už 
vedia, že napríklad na Slovensku je ich sedem.“ Mapovali 
ich pod vedením učiteľov aj navštevovali, všetci fotogra-
fovali a u nás v Rači sa stretli, aby si povedali, čo sa doz-
vedeli. „Najdôležitejšie bolo vytvoriť internetovú stránku, 
kde sa každý dozvie všetko a pamiatkach UNESCO. To 
sa našim dnes už ôsmakom (lebo sa začalo vďaka eu-
rópskym fondom vlani) podarilo. Ešte do júna, kedy by 
sa projekt mal dokončiť,  doplníme aj charakteristiku 
pamiatok v Maďarsku a Rakúsku. Práve vďaka eurofon-
dom boli naši žiaci v zahraničí, kde pamiatky na vlastné 
oči aj spolu s pedagógmi videli, čo v záujme ďalšieho 
vyučovanie má veľký význam. Napokon o tom, že už vedia 
slovenskí, maďarskí, či rakúski mladí ľudia o nás viac,  
niet pochýb aj z dnešnej prezentácie webových stránok,“ 
dodala Vasilová. 

Deti z partnerských škôl  sa tešili nielen prezentácii 
vlastných webových stránok, ale si prezreli aj Bratislavu 
a spoznali sa navzájom. A aj o to v projektoch určených 
pre mladých ľudí v EÚ ide.
 Oľga Janíková
 bližšie www. pamiatkyunesco.szm.sk

Potrebuje ju každý, či finančnú, či priateľa na roz-
hovor, a to nielen pred Vianocami. Najmä tú, keď 
mama, či otec nevie chodiť, keď má problém s komu-
nikáciou, či niekedy sa pre neho stane nepodstatné, kde 
býva, či si má a kedy, vziať predpísané lieky - aj chce, 
ale všetko akoby išlo mimo neho. Keď prežívame 
najväčšiu radosť – narodenie dieťatka – a vieme, že 
kvôli nepredvídaným okolnostiam nebudeme môcť 
mu vytvoriť štandardné podmienky pre život. Žiaľ, aj 
to je obraz života, pri ktorom je potrebná pomoc, a to 
nielen na Vianoce, ale po celý rok. 

„Verte, že práve pracovníci Oddelenia sociálne-   
ho, kultúrneho a športu sa snažia pomôcť kde a ako sa 
dá,“ konštatovala prednostka MÚ BA – Rača Dag-
mar Kramplová. „Naše opatrovateľky pomáhajú 
pri základných úkonoch starým ľuďom, rozvážame 
im aj obedy, ktoré si my tu sami na úrade veľmi 
pochvaľujeme. Možnosť stravovania môžu využiť aj 
ostatní račianski seniori. Aj keď každý  má pocit že 
ten jeho problém je najväčší, úlohou MÚ je citlivo 
posúdiť a podať pomocnú ruku - jedným slovom, 
poskytujeme kompletné sociálne poradenstvo. Spo-
lupracujeme aj s úradom práce a inými inštitúciami 
v rámci sociálnej a krízovej intervencie.“ Sociálna 
práca, to  nie sú len peniaze, pracovníci MÚ si uve-

domujú, že človeka, ktorý príde 
a sám si len veľmi ťažko prizná, 
že bez pomoci nemôže existovať, 
nemôžu brať ako prípad a venovať 
sa mu tri minúty. Na každého tre-
ba pozerať v prvom rade ako na 
človeka, ktorý potrebuje pomoc 
a riešiť problém každého osobitne 
tak, ako aj život všetkých nás nie je 
rovnaký, ako podľa šablóny. V pr-
vom rade každý očakáva pochope-
nie, snahu pomôcť, aj keď vieme, že to nie je jedno-
duché a na prvý pohľad čitateľné. Vždy treba brať do 
úvahy platné právne normy a predpisy, do ktorých 
pracovníčky vkladajú to ľudské porozumenie a cit-
livý prístup. „Prvýkrát v tomto roku vykonávame 
posudkovú činnosť, ktorá je potrebná pre každého 
občana idúceho do zariadenia poskytujúceho so-
ciálne služby. Približne 90 ľudí dostalo jednorazové 
príspevky v celkovom objeme cca 5000 €. Poskytli 
sme dotácie rôznym organizáciám pôsobiacim 
v sociálnej oblasti v celkovej výške cca 3000 €,“ 
zdôraznila Kramplová. „Nezabúdame s finančným 
darom ani na jubilantov – občanov, ktorí sa dožili 
80 rokov  a viac. Mestská časť  umožňuje našim se-

niorom stretávať sa v dvoch 
kluboch dôchodcov, ktoré 
aj prevádzkuje. Na pôde 
MÚ sme v tomto roku 
privítali tiež 173 malých 
Račiankov, ktorí dostali 
do vienka po 100 €. Veľmi 
obľúbeným je Klub mat-
iek v Kultúrnom stredisku 
na Žarnovickej. Využívať 
ho môžu napr. aj otcovia, 
starí rodičia s malými 
ratolesťami. Aj napriek 
tomu, že v niektorých mest-

ských častiach sú jasle už minulosťou, v Rači sme 
túto pomoc rodinám s malými deťmi ponechali. 
Prevádzka jaslí pre deti od jedného do dva a pol 
roka nie je povinnosť, a preto ju ani väčšina sa-
mosprávy v Bratislave nerealizuje. Myslíme si 
však, že je to významná pomoc pre rodiny, ktoré 
potrebujú, aby sa matka z rôznych dôvodov zamest-
nala skôr, ako ich dieťatko dovŕši vek škôlkara. Ne- 
chceme len vyratúvať, čo sme urobili, aj keď 
hmotná pomoc je veľmi dôležitá a pre niekoho 
nenahraditeľná,“ konštatovala Kramplová. „Po-
moc musí vždy vychádzať z duše, z milého slova 
a úprimného presvedčenia, za ktorým si stojíme.“
 Oľga Janíková

Tak možno zhrnúť  pár slovami vysoko kvalitné 
vínka, ktoré ponúkali na ochutnanie počas dvoch 
Dní otvorených pivníc na Malokarpatskej vínnej 
ceste. Na tohtoročnom desiatom ročníku ich bolo 
sprístupnených  113. Každý, komu sa podarilo 
obstarať si lístok, mal čo robiť, keď chcel navštíviť 
všetky. „Je to jedinečné podujatie na Slovensku, 
a jeho súčasťou je samozrejme aj Račiansky vi-
nohradnícky spolok,“ povedal na úvod jeho pred-
seda Eduard Brychta, ktorý do novootvorenej piv-
nice Obecného domu tiež priniesol ukážku svojich 
vín. „My to berieme ako veľkú možnosť stretnúť 
sa s našimi zákazníkmi, ale nielen to. Učíme ľudí 
vychutnať si dobré vínko, zhovárame sa o tom, ako 
sme ho vyrobili, o úrode, hľadáme a odporúčame 
im to najlepšie z najlepšieho a to je pre rozvoj tak 

ťažko skúšaného vinohradníctva veľmi 
dôležité.“ Okrem neho pestovateľské 
kvality predstavili verejnosti  Ivan Holík, 
Ľubica Lednárová a Dušan Žitný. V Rači 

boli otvorené aj pivnice Františka Krajčíroviča, 
Miloša Máťuša a Villa Vino Rača. Všetci si 
pochvaľovali tohtoročnú úrodu, vysokú kvalitu 
hrozna s dobrou cukornatosťou. Každý návštevník 
dostal vínny pas s bonusmi, na základe ktorých si 
mohol nakúpiť víno v ktorejkoľvek pivnici podľa 
svojho výberu, dostal mapu, pero, pohár a tento 
rok aj vývrtku. „Vlani som sa vybral po pivni-
ciach aj ja, ale musím povedať, že za dva dni sme 
ich zvládli necelých štyridsať,“ usmial sa Brychta. 
„V dedinkách, napríklad, Doľany, Dubová, ale i 
napríklad v susednej Modre  podujatie  vyvolalo 
nezabudnuteľnú atmosféru a náladu.“ Už je v 
pláne aj budúci ročník, pivnice by sa mali otvoriť 
opäť v novembri.  (text a foto oja)

Pomoc v pravú chvíľu

Lahôdky pre fanúšikov vína

Poďakovanie
Vážený poslanec JUDr. Juraj Madzin, dovoľujeme si Vám úprimne poďakovať za Váš finančný 

dar v hodnote 750 €, ktorým ste prispeli na činnosť a réžiu nášho Volejbalového klubu VK ZK 
IMA Bratislava – Rača a tým pomohli vyriešiť našu momentálnu finančnú tieseň. Ďakujem 
v mene všetkých našich členov – račianskych detí a mládeže – volejbalistov, ich rodičov, tréne-
rov a vedenia VK. Vaša podpora odvrátila hroziaci zánik VK, tešíme sa, že môžeme pokračovať 
v súťažiach mládeže M SR Oblasť Bratislava ročník 2009/2010. Ing. Tatiana Balacenková

Pamiatky 
pre každého
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Slovo poslanca

ako by povedal Sedro 
(M. Sedramač, nestor 
račianskeho futbalu) a aj 
všetci spoluobčania, chcel 
by som vás srdečne 
pozdraviť. Som poslan-
com za Krasňany a bol 
som zaradený do komisie 
školskej a športovej. Práve 
sa nám končí tretí rok 
mandátu a môžeme trochu 
bilancovať. Keďže som funkcionár ŠK Krasňany, vy-
budoval som a starám sa o športoviská, aj ich podporu-
jem, a tak k nim viac inklinujem. Odkedy som členom 
školskej komisie, tak poznám aj problematiku škôl. Aj 
keď to bolo na začiatku dosť ťažké, hlavne kvôli finan-
covaniu, ktoré je dosť zložité a z viacerých zdrojov (pria-
me a nepriame kompetencie, investičné, rodičovského 
združenia, MČ a ďalšie). Mojím heslom pri zvolení bolo 
„nerušiť a obnoviť športoviská a detské ihriská“. Zatiaľ 
sa to darí s pomocou Miestneho úradu, ale je to veľmi 
ťažké a uvidíme dokedy, lebo všetky veľké športoviská, 
ako aj futbalové ihriská FK Rača, ŠK Krasňany a bi-
krosový areál na Hečkovej ulici, sú na cudzích pozem-
koch. Developeri? Sú nenásytní, ešteže je „hospodárska 
kríza“. MČ nemá veľa pozemkov, preto je chvályhodné 
posta-venie nového viacúčelového ihriska v areáli ZŠ 
Tbiliská, ktoré je dosť využívané, aj keď ho sprevádzalo 
dosť problémov a nebolo lacné, aj keď bolo postavené 
z iných zdrojov. Detské ihriská, aj keď nepatria do našej 
komisie (neviem prečo, lebo je to ihrisko), je dobré, že 
sa začínajú rekonštruovať, niektoré už sú hotové, ale je 
ich málo. Podľa môjho názoru by mali byť rozdelené aj 
vekovo, lebo malé deti potrebujú iné hracie prvky ako 
staršie deti a potom prichádza k zničeniu zariadení, čo 
stojí nemalé finančné prostriedky. Je to na zváženie, ako 
aj to, či nevyužiť aj iné voľné plochy na ihriská a nie na 
domy. Školstvo je jedno z najdôležitejších odvetví, lebo 
tam sa začína budúcnosť. 

Naša MČ má 2 ZŠ tzv. štátne a viacero materských 
škôl (7). Teší ma, že za posledné letné prázdniny sa 
urobilo veľa na školách, na čom majú nemalé zásluhy 
aj pedagógovia, na čele s novými riaditeľkami a pokiaľ 
viem, tak na ZŠ Hubeného priložili ruku k dielu aj 
žiaci. Všetkým patrí za to vďaka. Hlavne výmena okien 
neobišla aj viacero škôlok, aj keď na poslednú chvíľu, 
pre problémy s dodávateľom. S vypätím všetkých síl 
personálu sa podarilo všetko stihnúť, hlavne v škôlke na 
Cyprichovej ul. v hodine „po dvanástej“. Bohužiaľ, sú aj 
veci, ktoré sa píšu ťažko, lebo chýba koncepcia a pohľad 
do budúcna. Nakoľko sa v Rači dosť stavia, menia sa 
generácie, prichádza veľa mladých ľudí, blízkosť sídliska 
Slanec. Dnes viem, že potrebujeme škôlky. Podarilo sa 
otvoriť jednu naviac na ZŠ Hubeného, ale aj to je málo. 
Do budúcna, pri náraste detí je jasné, že sa ukáže, že by 
bolo potrebné rozšíriť aj počet detí na ZŠ. Už dnes sú 
ZŠ Tbiliská a Hubeného plné, takže nás v školstve čaká 
dosť veľký problém. Skončil som trochu pesimisticky, 
ale verím, že všetci spolu dokážeme problémy vyriešiť 
a budeme sa naďalej tešiť zo športovísk, detských ihrísk 
a školy a škôlky budú stačiť. Ďakujem za priestor a uve-
denie celého príspevku. Ivan Janečka

Potok s týmto pomenovaním  neza-
interesovaní nájdu na mape a preteká  
cez Krasňany, Východné a pokračuje 
ďalej na Rybničnú. Mnohí ho však ve-
deli identifikovať aj podľa zakalenej 
vody a najmä nepríjemného zápachu. 
Tieto príznaky niečoho „nedobrého“ 
sa prejavovali najintenzívnejšie  
v teplých letných dňoch a obyvateľom 
poriadne strpčovali život.

Prvý podnet  na 
prešetrenie stavu po-
toka podali občania 
v lete a následne 22. 
júla 2008 pracovníci 
Oddelenia životného 
prostredia a pôdohos-
podárstva MÚ Mest-
skej časti Bratislava 
- Rača  vykonali obhliadku potoka. Výsle-
dok: „bolo zistené mliečne zakalenie toku 
v celom pozorovanom úseku, zároveň sa 
z toku šíril slabý, miestami silný zápach 
v závislosti od možností rozptylu. Pri 
prešetrovaní uvedeného podnetu bolo zis-
tené výrazné znečistenie toku. Na základe 
tejto skutočnosti MČ BA - Rača tento 
podnet postúpila na riešenie Slovenskej 
inšpekcii životného prostredia, Inšpektorát 
životného prostredia Bratislava, Odbor 
inšpekcie ochrany vôd (SIŽP)“. 

Ďalším prešetrovaním - koncom sep-
tembra - a za účasti zainteresovaných,  
Obvodný úrad životného prostredia 
v Bratislave konštatoval  pretrváva-
júce znečistenie úseku 
Račianskeho potoka 
Gaštanový hájik - Pri 
šajbách. Pretrvávanie 
problémov kvality vod-
ného toku Račiansky 
potok v úseku Pri 
Šajbách preukázala aj 
obhliadka stavu vod-
ných tokov k. ú. Rača, vykonaná ešte 
v decembri 2008. 

Lenže situácia na potoku sa nelepšila, 
jeho vodné prostredie bolo stále moni-
torované a aj  po štyroch  obhliadkach 
vykonaných pracovníkmi SIŽP pozoro-
vali mliečne zafarbenie v toku, minimálne 
prúdenie vody, úsek nie je udržiavaný 
a hnilobný zápach vody bol pozorovaný 
lokálne. SIŽP vykonala počas všetkých 
obhliadok merania: množstva rozpus-
teného kyslíka, teploty vody, stanovenie 
pH a amoniakálneho dusíka. Zaznamenali 
veľmi nízke hodnoty rozpusteného kyslí-

ka vo vode, ktorých príčinou sú rozkladné 
procesy nahromadenej organickej hmoty. 

Po týchto, takmer jednoročných peri-
petiách, od marca 2009 daný problém rieši 
OÚŽP v Bratislave v súčinnosti so SIŽP 
a v spolupráci so správcom toku SVP, š.p.. 
Všetkých konaní sa zúčastňuje aj MČ BA - 
Rača. Uskutočnilo sa veľké množstvo ob-
hliadok, meraní a nazbieralo sa množstvo 
fotografického materiálu. Jedným zo 

znečisťovateľov prí-
toku Račianskeho 
potoka - Gaštanový 
hájik bola Bra-
tislavská vodáren-
ská spoločnosť, a.s. 
P r a v d e p o d o b n e 
z dôvodu nefunkčnosti 
odľahčovacej komory 

na kanalizácii boli do toku vypúšťané 
aj neriedené komunálne odpadové vody 
z verejnej kanalizácie. SIŽP udelí z toho 
dôvodu vodárenskej spoločnosti pokutu 
a Obvodný úrad ŽP v Bratislave uloží 
rozhodnutím znečisťovateľovi vykonať 
opatrenia na nápravu. Konania OÚŽP, 
ŠVS a SIŽP nie sú ešte ukončené.

Všetko to trvalo možno pridlho, ale 
aj z tohto stručného popisu vidno, koľko 
inštitúcií a v akom časovom rozsahu sa mu-
seli zapodievať nedostatkom, ktorý sa dotý-
kal priamo života obyvateľov Východného. 
Čo je však podstatné, veci sa pohli k lepšiemu. 
V súčasnosti po vykonaní predbežných 
opatrení zo strany znečisťovateľa je situácia 

stabilizovaná a podľa 
posledných meraní 
uskutočnených správ-
com toku má voda 
v Račianskom potoku 
kvalitu povrchovej 
vody. Zároveň sa vytra-
til zápach a mliečne 
zakalenie vody v po-

toku.  Navyše v úseku Pri Šajbách na pre-
mostení Račianskeho potoka bol zároveň  
odstránený odpad uložený v rozpore so 
zákonom o odpadoch tzv. ,,čierna skládka”.  

Záver je jednoznačný: MČ 
Bratislava-Rača sa aktívne zaobera-
la podnetom občanov s pozitívnym 
výsledkom a bude naďalej vykonávať 
pravidelné obhliadky Račianskeho po-
toka v dotknutom úseku a v prípade 
akýchkoľvek náznakov opätovného 
znečisťovania bude kontaktovať kom-
petentné orgány štátnej správy. 

(Spracované z dokumentácie MÚ – mb)

Vážení a milí 
športoví priatelia, 

Premeny Račianskeho potoka

Vodiči pozor!!!
Od 19. novembra 2009 platí zmena organizácie dopravy v MČ Bratislava – 

Rača. Ide o zjednosmernenie dopravy v smere z Kadnárovej ulice okolo objektu 
garáží na Strelkovu ulicu a výjazd z nej späť na Kadnárovu ulicu.
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Podporné aktivity projektu: Riadenie projektu a publicita

„Tento projekt sa realizuje vďaka podpore z Európskeho sociálneho fondu v rámci
Operačného programu Zamestnanosť a sociálna inklúzia.“

www.esf.gov.sk

„Tento projekt sa realizuje vďaka podpore z Európskeho sociálneho fondu v rámci
Operačného programu Zamestnanosť a sociálna inklúzia.“      

 www.esf.gov.sk

Realizácia Národného projektu VIII-2
v rámci Bratislavského samosprávneho kraja

Realizácia Národného projektu VIII. -2 
Národná sústava povolaní v Slovenskej republike (BSK)

Hlavné aktivity projektu: 
 AKTIVITA 1:  Analýza mechanizmov monitorovania potrieb trhu 

práce a prenosu jeho požiadaviek do vzdelávania 
a prípravy pre trh práce vo vybraných štátoch EÚ

AKTIVITA 2:  Analýza aktuálnych mechanizmov monitorovania 
potrieb trhu práce a prenosu jeho požiadaviek do 
vzdelávania a prípravy pre trh práce v SR

AKTIVITA 3:  Analýza vybraných sektorov zapojených do projek-
tu s prihliadnutím na regionálnu analýzu trhu práce 
a vývojové tendencie

AKTIVITA 4:  Návrh systémového riešenia na zosúladenie potrieb 
trhu práce

AKTIVITA 5:  Realizácia modelu zapojenia sociálnych a ďalších 
partnerov do monitorovania trhu práce, jeho potrieb 
a požiadaviek

AKTIVITA 6:  Návrh a tvorba informačného systému Národnej 
sústavy povolaní

AKTIVITA 7:  Akčný plán napĺňania, napĺňanie informačného 
systému Národnej sústavy povolaní, školenie pra-
covníkov pracujúcich s uvedenými informáciami

AKTIVITA 8:  Revízia súčasnej a návrh novej štatistickej klas-
ifikácie zamestnaní KZAM s ohľadom na ISCO 08 
a jej prepojenie s Národnou sústavou povolaní

Názov prijímateľa: Centrum vzdelávania MPSVR SR
Názov projektu: Národný projekt VIII-2: Národná sústava povolaní v Slovenskej republike
Názov Operačného programu: Zamestnanosť a sociálna inklúzia
Miesto realizácie projektu: Bratislavský samosprávny kraj
Trvanie projektu:  júl 2009 - jún 2012 
Výška nenávratného finančného príspevku: 819.890,00 €
Kontaktné údaje:  www.cvmpsvr.sk, schinglerova@gmail.com
Ciele projektu: 
u  Vybudovanie systému informácií, obsahujúceho opis štandardných nárokov trhu práce na jednotlivé pracovné miesta
u  Posilnenie postavenia a úlohy zamestnávateľov v procese definovania požiadaviek na kvalifikovanú pracovnú silu a ďalšieho vzde-

lávania ľudských zdrojov pre trh práce
u  Prepojenie NSP s revidovanou klasifikáciou KZAM - R v súlade s inovovanou medzinárodnou klasifikáciou ISCO 08
Cieľová skupina: zamestnávatelia, samostatne zárobkovo činné osoby, štátni poskytovatelia služieb zamestnanosti, neštátni poskyto-
vatelia služieb zamestnanosti , malí a strední podnikatelia a veľké podniky, študenti a absolventi stredných a vysokých škôl, uchádzači 
o zamestnanie, občania so zdravotným postihnutím

Centrum vzdelávania MPSVR SR začalo v júli 2009 implementovať  
Národný projekt “Národná sústava povolaní v Slovenskej republike”. 
Cieľom projektu je vybudovanie systému informácií, obsahujúceho 
opis štandardných nárokov trhu práce na jednotlivé pracovné miesta. 
Projekt bol zostavený na základe potrieb a požiadaviek vlády SR, re-
zortných ministerstiev, požiadaviek spoločnosti, praxe, legislatívneho 
procesu a smerovania k podpore zlepšenia situácie v celoživotnom 
vzdelávaní a tým príprave povolaní podľa požiadaviek trhu práce.
Miestom realizácie projektu je Bratislavský samosprávny kraj. 
Medzi hlavné aktivity projektu patria : Analýza mechanizmov moni-
torovania potrieb trhu práce a prenosu jeho požiadaviek do vzde-
lávania a prípravy pre trh práce vo vybraných štátoch EÚ, analýza 
aktuálnych mechanizmov monitorovania potrieb trhu práce a prenosu 
jeho požiadaviek do vzdelávania a prípravy pre trh práce v SR, analýza 
vybraných sektorov zapojených do projektu s prihliadnutím na region-
álnu analýzu trhu práce a vývojové tendencie, návrh systémového 

riešenia na zosúladenie potrieb trhu práce, realizácia modelu zapoje-
nia sociálnych a ďalších partnerov do monitorovania trhu práce, jeho 
potrieb a požiadaviek, návrh a tvorba informačného systému Národ-
nej sústavy povolaní, akčný plán napĺňania, napĺňanie informačného 
systému Národnej sústavy povolaní, školenie pracovníkov pracujúcich 
s uvedenými informáciami a revízia súčasnej a návrh novej štatistickej 
klasifikácie zamestnaní KZAM s ohľadom na ISCO 08 a jej prepojenie 
s Národnou sústavou povolaní.
Cieľovou skupinou sú zamestnávatelia, malí a strední podnikatelia, 
odborná verejnosť, absolventi škôl, samostatne zárobkovo činné oso-
by, uchádzači o zamestnanie, občania so zdravotným postihnutím.
Projekt bol podporený nenávratným finančným príspevkom vo výške  
819.890,00 €
Ukončenie projektu je v rámci harmonogramu aktivít naplánované 
na jún 2012, kedy sa predpokladá aj prezentácia výstupov projektu 
v rámci záverečnej konferencie.
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„Rača je zelenou, tichšou časťou, aj napriek tomu 
pozorujem okolo seba prázdne trávnaté plochy pri 
cestách i električkovej trati Čachtická, Hybešova, 
v Parku J.M.Hurbana, ktoré by mohli byť využité na 
zveľadenie nášho okolia.  Prečo sú stromy nesmier- 
ne dôležité pre našu komunitu a ekosystém?,“ začína 
svoj mail Silvia Páleníčková a pokračuje: „Už od 
nepamäti nás stromy udržiavajú pri živote. Poskytujú 
kyslík a potravu. Prispievajú k znižovaniu teploty 
vzduchu - regulujú klímu a znižujú intenzitu tepla 
v horúcich letných mesiacoch. Chránia nás pred 
silnými dažďami a krúpami, zásobujú sa vodou, čo 
nám pomáha pri silných dažďoch a povodniach, 
hrajú dôležitú úlohu pri prívale vetra a priamych 
slnečných lúčoch a takisto sú domovom pre mnohé 
vtáky. Stromy zveľaďujú naše okolie, znižujú hluk 
a skrášľujú naše okolie. Navrhujem vytvorenie miest-
nej dobrovoľníckej organizácie, ktorá by sa vo svo-
jom voľnom čase venovala týmto činnostiam. Rada 
budem príkladom pre ostatných.“

O čo najviac zelene ide aj MÚ BA –  Rača, nie každý 
však vie, že nie je možné vysadiť strom kdekoľvek. 
Referentka Oddelenia životného prostredia Ing. 
Kristína Čechová, nám povedala viac: „Najskôr 
musíme uskutočniť úplný prieskum sietí, ku ktorému 
musí zaujať stanovisko minimálne sedem inštitúcií. 
Musíme zistiť, či tam nie sú napríklad územné siete, 
elektrické, rôzne iné káble. Rovnako musíme mať 
súhlas majiteľa pozemku, na ktorom chceme stromy 
vysadiť, teda aj občanov. To všetko potrebuje čas.“

Na „pustej nezelenej zóne“ sa však môžu 
podpísať často aj majitelia pozemkov, ktorí vyrúbali 
stromy a aj napriek zákonu, ktorý im prikazuje 
„jeden za jeden“, nové stromy namiesto vyrúbaných 
nevysadili. Takto napríklad na Barónke následnú 
starostlivosť nedodržali v prípade šiestich stromov. 
„MÚ však plány s dopĺňaním zelene má a strik-
tne ich bude riešiť,“ uviedla Čechová. „Na projekt 
rekonštrukcie Parku J.M. Hurbana na Detvianskej 
chceme žiadať financie z EÚ. Hotová je štúdia na 
revitalizáciu vnútroblokovej výstavby zelene na Kar-
patskom námestí. Občania sa s ňou môžu oboznámiť. 
Chceme tam obnoviť predovšetkým kríkovú výsadbu. 
Ale toto všetko robíme v koordinácii s Magistrátom 
mesta Bratislava, ktorý je vlastníkom pozemkov. Na 
margo listu pani Páleníčkovej, aj výsadba popri 
električkovej trati má svoje pravidlá a je tam isté 
ochranné pásmo, ktoré nemôžeme porušiť. Vždy 
sa však snažíme robiť to, čo je v našich daných 
možnostiach.“ 

 Spracovala oja

Niekedy pomôžeme, lebo máme sami 
dosť. Niekedy nepomôžeme, aj keby sme 
mohli. A niekedy hľadáme, ako pomôcť, aj 
keď nemusíme. Aj keď si nemyslím, že je 
to jednoduché, lebo často ani nemôžme dať 
toľko, aby sme splnili, čo sme chceli.

Samo Jurdík mal možno tú istú di-
lemu, ale, sa dozvedel, že u svojho 
zamestnávateľa T – mobile, 
je možnosť 
p o m ô c ť . 
V ý s l e -
dok je 
1226 eur, 
ktoré získal 
na rekonštrukciu 
detského ihriska na 
Kadnárovej ulici 10. Išlo o hojdačku, ktorá 
mala byť rekonštruovaná. Odstránenie 
všetkých stávajúcich hracích prvkov, vy-
búranie betónu, vybudovanie bezpečnej 
dopadovej zóny, ktorá by zodpovedala eu-
rópskym normám, bolo potrebné zvládnuť. 
MÚ BA-Rača pomohol v podobnej sume 
a hojdačka na detskom ihrisku Kadnárova 
10 je za pomoci MÚ funkčná. Bez tejto 
spontánnej pomoci pána Jurdíka by to však 
nešlo a patrí mu naše poďakovanie.

Podľa informácií referentky pre ochranu 
prírody a krajiny Ing. Kristíny Čechovej, 
MÚ BA - Rača bude pokračovať v rozvoji 
detských ihrísk aj na budúci rok a zameria sa 
na doplnenie nových a bezpečných prvkov 
a zostáv na ihriskách. Napríklad do konca 

novembra sa skončí na Závadskej stavba za 
7 700 eur pri zachovaní  atypických lavičiek 
a podobne aj na DI na Tbiliskej, kde do za- 
chovania netypických architektonických 
prvkov investujú 16 097 eur. Najväčšie 
náklady sú vždy pri odstraňovaní pôvod-

ných nefunkčných, prí-
padne zdravotne nevy-

hovujúcich prvkov. 
Je zrejmé, že MÚ 

investuje do 
tejto oblas-
ti. Žiaľ, na 
R e n d e z i 

s nadšením 
otvorili nové detské 

ihrisko na Sklabinskej 
a dostali sme správu, že nezmámi pácha-
telia zdemolovali stĺpik s prevádzkovým 
poriadkom. Investície boli veľké, páchateľa 
hľadajú, ale keď sme to videli, vôbec 
netušíme, kto bol schopný takúto škodu 
s neúmernou silou urobiť.

Je to vždy tak, niekto pomôže a niekto 
ničí - často sizyfovský boj. Chvalabohu, že 
existujú ľudia, ktorí sa snažia pomôcť. A za 
to sme vďační.  

 Oľga Janíková
 Vizualizácia DI Závadská 
 MÚ BA - Rača

Vaše listy...
nekončia v koši

Každá pomoc je nenahraditeľná

Ako cesty v zime?
S problémami  zimnej služby a údržby 

komunikácií v našej mestskej časti sa 
musí v prvom rade  „popasovať“ miestny 
úrad. Nikto nemá rád predčasné vyhláse-
nia o dokonalej pripravenosti na zimu, veď 
počasie dokáže poriadne zaskočiť aj toho 
najlepšie pripraveného, ale faktom je, že 
úrad neponechal nič na náhodu.

Zimná služba na komunikáciách  
a verejných priestranstvách sa začína 
15. novembra 2009 a končí sa 31. marca 
budúceho roka. Aj na tomto mieste treba 
ozrejmiť, že službu na komunikáciách I. 
a II. triedy – to sú komunikácie, ktoré svojím 
významom presahujú hranice jednotlivých 
mestských častí a tie, po ktorých premáva 

MHD – bude vykonávať Oddelenie cest-
ného hospodárstva bratislavského magis-
trátu a MÚ Rača ju zabezpečuje na komu-
nikáciách III. a IV. triedy. Údržbu chodníkov 
sú povinní zabezpečiť vlastníci priľahlých 
objektov v zmysle VZN č. 9/1998. Počas 
celého obdobia je zabezpečená pohotovostná 
služba a práce riadi Štáb zimnej služby so 
sídlom v budove MÚ na Kubačovej ul. 21. 
Kontaktné tel. číslo pre potreby občanov 
je:  4488 9264, na dispečing magistrátu sa 
v prípade potreby dovoláte na čísle 5935 
6761. Mestská časť v súčasnosti disponuje  
dvoma traktormi s radlicou, tromi  posýpačmi 
s radlicami a jedným nakladačom. V prípade 
akútneho stavu sa budú čistiť v prvom rade 
komunikácie v kopcovitom teréne Rače a až 
potom ostatné.  (ma-ek)

Vážený pán Jurdík, ďakujeme, že 
ste sa  rozhodli pomôcť, keď ste mali 
možnosť.
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g Máte stále taký vzťah k Račanom a Rači?
- Veď sa to tu 12. januára 1946, keď som sa narodil, 
všetko začalo. Bolo nás sedem detí, bývali sme na 
Alstrovej a peňazí nazvyš nebolo. Spomínam si, 
keď som bol piatak, tak sa robili detské majálesy 
a každý rodič musel dieťa zamaskovať. Mamka si 
musela poradiť, a tak z výkresu urobila kuchársku 
čapicu, zásteru, dala mi do ruky varechu a tá mi už 
zostala na celý život. Pochodovali sme po Alstrovej 
a nakoniec sme všetci dostali čaj a jednu šišku, aj 
hrnčeky sme si doniesli svoje. Ale mne sa to veľmi 
páčilo, a  keď sme sa rozhodovali, kam po škole, 
došla jedna prihláška na hotelovú školu, a tak sa mi 
osud spečatil. Aj keď v tom čase chlapa kuchára 
brali s posmeškami, mňa to vždy bavilo.

g Vy mi potvrdzujete, že varenie je veľmi 
tvorivá činnosť, vraj ste vypracovali viac ako 
4 000 receptúr a technologických postupov, 
ktoré sú archivované v rukopisoch, mnohé sú  
uverejnené v  kuchárskych knižkách vašich, ale 
i iných autorov, dokonca aj v Európskej kuchár-
skej knihe, ktorá vyšla v Haagu. Ste vraj aj au-
torom známej račianskej zemiakovej placky 
plnenej mäsom....
- Žiaľ, niekedy by som to aj zakázal, tak to nepekne 
a nedobre servírujú, aj som si to niekedy sám objed-
nal a potom som kuchára zvozil.

g Nie ste veľmi prísny? Veď sa aj vraví, že keď 
varia dvaja podľa toho istého receptu, každé 
jedlo je iné.
- Rozhodne najdôležitejšie je variť so srdcom, 
rovnako dôležité je variť poc-
tivo. Pri dobrom jedle nemôžete 
oklamať, ak tak urobíte, nikdy 
nedosiahnete špičkovú kvalitu. 
Spomínam si, ako raz za mnou 
prišli výrobcovia prísady do jedál 
a chceli nakrútiť reklamu, kde by 
som vyrobil bryndzové halušky 
a pri tom použil ich prísadu. Nebál 
som sa im povedať, že ja som tie 
bryndzové halušky nevymyslel, 
to bola babka, prababkina babka 
a babka babky prababky, a to sa 
nedá za žiadne peniaze oklamať. 
Ale navrhol som im placku s údeni-
nou mladej gazdinky, kde možno 
takúto prísadu použiť a malo to 

obrovský úspech. Človek si musí aj 
stáť za tým čo robí.

g No ale dnes je aj veľké 
množstvo pochutín, surovín, kore-
nín, to kedysi nebolo, nie?
- Ale bolo to vždy, len mnohí neve-
deli, ako ich kombinovať. Naše staré 
mamy už používali šalviu, tymian, 
bazalku, mätu, majoránku, rozmarín 
- to sú také vône a pochutiny, ktoré 
vedia urobiť jedlo jedinečným.

g Ide však aj o to, aby ovca bola 
celá a vlk sýty. Cesta oklamať na 
mäse, či inej surovine asi nie je 
dobrá.
- Vždy som hovoril, že mäso musí 
byť navrchu a šťava, alebo omáčka 
okolo, aby hosť videl, čo dostáva 
a aký kus, a nie zakryté, či preliate. V tých veľkých 
svetových hoteloch som videl modernú gastronó-
miu pre človeka, a tak som sa ju snažil prenášať 
aj k nám na Slovensko, napr. aranžovanie na ta-
nieroch a pod. 

g Veď si to aj pochvaľujú mnohí vaši kamaráti 
Račania a údajne radi pomôžete aj pri ich os-
lavách, okrúhlych jubileách.
- Áno aj teraz som pripravoval pre kama-
rátov jednu šesťdesiatku, nabudúce budem 
ďalšie, rád to pre nich robím, veď oni sú ten 
môj domov, to detstvo.

g Už roky pracujete ako šéfkuchár v Slovenskej 
reštaurácii, dávate na jedálny lístok aj račianske 
špeciality?
- Štrúdľa nemôže nikdy chýbať, aj tá naša makovo 
hroznová, ponúkali sme aj typické račianske sva-
dobné jedlo - weissprádlovú omáčku - to sa ho-
vädzie mäso varilo s bobkovým listom a korením, 
veľa šľahačky a dochucovalo sa tymianom, mnohí 

zahraniční hostia si veľmi 
pochutili. Raz prišli dve 
Rakúšanky, ktoré si priniesli 
účet od nás spred desiatich 
rokov a chceli to isté. Čašník 
dobehol za mnou a s hrô-
zou mi hovorí, že momen-
tálne nemáme na jedálnom 
lístku šúľance s makom, 
ani orechové, čo im má 

dať? No čo, pekne som v uniforme 
išiel za nimi, predstavil som sa im, 
privítal ich po desiatich rokoch 
a ponúkol som im, zatiaľ kým im 
to pripravím, slovenskú cesnakovú 
polievku, ešte nejaké hlavné jedlo 
a rýchlo som postrúhal zemiaky, 
ušúľal šúľance a krásne servíroval. 
Boli úplne unesené. Všetko sa dá, 
keď človek chce a záleží mu na 
robote. Napríklad skúste v Portu-
galsku navariť kapustné strapačky, 

Hlad, hlad a zase hlad - presne toto človek cíti po stretnutí s Františkom 
Janatom. Hneď vás pohltí rozprávanie o jedle, o  svete vôní a chutí, začnú 
sa vám zbiehať slinky a snažíte sa ovládať „vyhrávanie  čriev“  v  bruchu. 
Tento majster kuchár - prezident Slovenského zväzu kuchárov a cukrárov 
varil a reprezentoval Slovensko v trinástich krajinách sveta, na jeho jed-
lách si pochutnali napríklad v hoteli London Embassy, v Insbrucku v hoteli 
Maria Theresia, vo Frankfurte to bol hotel Althea, pražský Slovanský dům, 
ale i v Lisabone hotel Sheraton, v Nikózii Hilton. Jeho jedlá ocenili švédsky 
kráľ, brazílsky či taliansky prezident, rovnako ako indonézska prezident-
ka.  Ako zatiaľ jediný Slovák sa zaradil podľa medzinárodnej organizácie 
WACS medzi  82 najlepších kuchárov na svete, tento rok mu udelili titul Gur-
man Award Grand Prix 2009 v Dubaji. Čo mi však bolo na našom stretnutí 
najmilšie? Svetobežník s vareškou František Janata hneď povedal: „Sem 
z hlavného města Slovenska Račištorf a Bratislava je mu predměstí.“

F. Janata v „zajatí“ krásnych domorodiek na Novom Zélande.
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Kuchár so zemeguľou nad hlavou Nestarnúce melódie
V rámci  „Októbra – Mesiaca úcty k starším“ 

sa konal jedinečný, zábavne ladený operetný pro-
gram s Ivanom Ožvátom a jeho 
hosťami.

Sólista Opery SND, ume-
lec viacerých divadelných 
tvárí, neopakovateľných spe- 
váckych a hereckých kreácií. 
Veľkou spevákovou láskou sú 
naše slovenské i zahraničné  
operetné melódie, tangá a ne-
starnúce šlágre, aj keď sa do 
pamäti milovníkov opery za-
písal postavami v Predanej 
neveste, Tosce, Panne Or-
leánskej, Carmen, Nabucco, 

či v Rusalke a ďalších. V sále KS Žarnovická 
piesne G. Dusíka, K. Elberta, P. Čádyho, A. 
Lieskovského, F. Schuberta a ďalších známych 
autorov. Na javisko vstúpil v elegantnom  plášti  

s bielym šálom, cylindrom 
a s paličkou v ruke... Elegán, 
ktorého prirovnávajú k ope-
retnému bonvivánovi - maj-
strovi Františkovi Krištofovi 
Veselému. V programe na- 
zvanom Vám jedine Vám... 
vystúpila aj operná diva, 
rodáčka z Rače, Ľubica Hu-
decová. Standing ovation bol 
absolútnym poďakovaním za 
úžasný výkon a krásny ume-
lecký zážitok. 

 Eva Bielčíková

V domove dôchodcov bez Pavelekovej
Žiaľ, aj toto musela konštatovať speváčka Gizka Oňová na začiatku koncertu v Domove dôchodcov na 

Podbrezovskej ulici. Spolu so Stanislavom Vitálošom vystupovali v trojici viackrát v Rači, žiaľ pre onemoc-
nenie si tunajší starkí „Majdu“ neužili. V plnej sále domova sa zišli všetci, ktorým je blízka slovenská 
pesnička, vtipné rozprávanie a pocit spolupatričnosti.

Riaditeľka domova Mgr. Júlia Petrovičová privítala 
na poslednom kultúrnom podujatí v rámci Mesiaca úcty 
k starším aj starostu Rače Jána Zvonára, ktorý toto zaria-
denie navštevuje každoročne, aby sa stretol s ľuďmi, 
ktorým treba podať pomocnú ruku, a ako sám povedal, 
ani toto nebola v tomto roku jeho posledná návšteva.

V pestrom  programe sa nedali zahanbiť ani samotní 
dôchodcovia, keď si viaceré pesničky zaspievali spolu 
s oboma umelcami, za čo sa im odmenili MG kazetami 
s kolekciou piesní, ktoré tam zazneli.  

 (text a foto: m-k)

Podobne aj plná sála v KS Impulz úprimne zasla-
la prostredníctvom Gizky Oňovej prianie skorého 
uzdravenia Magde Pavelekovej, aby mohla svojím 
nesporným hereckým umením tešiť srdcia divákov. 
Gizka Oňová si za spolupartnera  vybrala zabávača, 
imitátora, speváka pána Vitáloša. Klobúk dole, ako 
sa títo dvaja umelci vhodne dopĺňali. Jeden nád-
herným repertoárom tanečných a ľudových piesní, 
druhý vtipnými scénkami, anekdotami, spevom. 
Rendezski diváci sú vždy úprimne oceňovaní umel-
cami, že sú náročné publikum, ale zároveň veľmi 
živé a spontánne reagujúce, schopné dostať sa do 
nálady, kde spieva a do rytmu tlieska spolu s umel-
cami. Druhé umelecké pásmo venované opäť me-
siacu úcty k starším navštívil aj starosta MČ Rača 
Ján Zvonár spolu s manželkou Katarínou, ktorá je 
zároveň aj predsedníčkou komisie kultúry, ktorí bez 
veľkých slov úprimne zaželali všetko naj... seniorom 
k ich sviatku a spolu s nimi sa bezprostredne zabáva-
li na veľmi vydarenom kultúrnom podujatí. Príjem-
ný večer vo vynovenom KS IMPULZ dokázal, že 
toto centrum kultúry, spoločenského, športového 
života bude viac ako dobrým ťahúňom pre vhodné 
vypĺňanie voľného času jeho obyvateľov.

Klubová činnosť mladých v počítačoch, výtvarnom 
a drevorezbárskom umení, gitare, cestovateľskom 
krúžku, športové turnaje, denne zabezpečené špor-
tovanie v stolnom tenise, šachu, hier futbalu a hoke-
ja, spoločenské hry, možnosť čítania kníh, už aj ča-
sopisov, to všetko sú dôležité možnosti, aby mladá 

generácia, seniori mali v budúcnosti istotu, že majú 
miesto, kde sa môžu denno denne spoločne stretnúť 
a tráviť spolu čas. Snáď dôležitá poznámka, že KS 
Impulz bol nákladne (finančne) zrekonštruovaný 
najmä aby sme mládeži dali vhodnejšie ponuky 
trávenia ich voľného času pred možnosťou ponuky 
dílerov drog, alkoholu, kriminality, vandalizmu, 
seniorom možnosť kultúrne, spoločensky sa vyžiť 
s ponukou stretnúť sa v útulnom KS Impulz. Preto 
žiadna politická strana, náboženská organizácia, 
podnikateľský subjekt nebude mať nikdy právo ani 
možnosť vytvárať si v KS Impulz miesto pre svoju 
činnosť na úkor už spomenutých aktivít mládeže, 
seniorov, obyvateľov Rendezu. Tieto aktivity politic-
kých strán, organizácií, spolkov plnia iné zariadenia 
na to postavené a právne určené. KS Impulz je je-
diným priestorom, s námahou postavený generáciou 
v roku 1970/73 a viac ako namáhavo zrekonštruovaný 
v roku 2009, určený cielene len pre kultúrny, 
spoločenský, športový, občiansky život obyvateľov 
Rendezu. Množstvo pripravených klubových 
činností, kultúrnych akcií je presvedčivým dokla-
dom, že KS Impulz už  s naplánovaným pestrofareb-
ným, bohatým plánom akcií na rok 2010 kultúrnou 
komisiou (finančne zabezpečený) MČ Rača, si svoje 
pevné miesto svetla kultúry aj do ďalekej budúcnosti 
bezpečne obháji a presadí.

Príjemné chvíle v útulnom KS Impulz všetkým 
obyvateľom Rendezu (Východného) praje 

 Cyril Sekerka

Legendy slovenskej hudby a zábavy II

keď u nich kyslá kapusta neexistuje. Tak som zobral 
hlávkovú, vyrezal hlúbiky, do toho som nalial vínny 
ocot a nechal som to odstáť. Ráno som kapustu na-
strúhal, nasolil, nechal tri hodiny stáť a celý Sheraton 
sa až  triasol, ako to zmizlo z tanierov.

g Aj vás nahnevá, keď hosťovi nechutí? 
- Nielen že ma to rozladí, ale ak nechá na tanieri 
viac ako je bežné, okamžite idem za ním a pred-
stavím sa a spýtam, či tomu niečo chýbalo, zaujíma 
ma to preto, lebo som to pripravoval, ale najmilší mi 
je taký, čo všetko pekne zje. 

g Ako odhadujete suroviny, keď máte veľa hostí?
- To si treba presne vykalkulovať, ale keď ja nie-
koho pozývam, neexistuje, aby si chcel dať dupľu 
a nemám. Tak väčšinou pripravujem približne 
o tretinu viac porcií, ako je hostí.

g Aj vás nejakým jedlom prekvapili?
- Zjem všetko čo nezje mňa, ale raz, to bola recepcia 
Južnej Afriky. Videl som  niečo také dlhé, vyzeralo 
to akoby vypražené špagety, k tomu servírovali 
rôzne omáčky, tak som to ochutnal, nebolo to zlé. Až 
potom som sa dozvedel, že som zjedol dážďovku.

g Na čom si najviac pochutíte?
- Priznám sa, mám veľmi rád fliačky s kapustou aj 
na slano a na sladko, plnenú papriku, tú si robím 
vonku na chate v kotlíku. Najviac ma však poteší 
manželka keď prichádzam zo zahraničia a navarí mi 
krupicové slíže na slano a k tomu uhorkový, alebo 
hlávkový šalát so smotanou a s kôprom. Vtedy by 
som ju nosil na rukách. Raz som to dal aj na jedálny 
lístok v reštaurácii, prišli Japonci, no to by ste videli, 
ako im to chutilo!

g Vianoce sa blížia, slávite ich tradične, alebo 
vymýšľate novinky v kuchyni?
- Myslím si, že si treba uchovať tie tradície - oblátky, 
cesnak, jablko, med. Ja robím rybaciu polievku a ak 
mám ikry, tak do nej z nich robím halušky. Pripravu-
jem ich tak, ako krupicové halušky do polievky, na 
dve vajíčka dám sedem  dkg  masla, alebo masti, 14  
dkg krupice, soľ muškátový kvet, petržlenovú vňať 
a ikry. Dám do mrazničky, aby zmes stuhla a potom do 
vriacej vody kávovou lyžičkou vykrajujem halušky.
Takým ,,životabudičom“ je slovenská cesnaková 
polievka. Je jednoduchá a výborná: Do vriacej oso-
lenej vody meliete z mlynčeka hovädzí krk, cesnak, 
mrkvu, petržlen, cibuľu - teda všetku koreňovú 
zeleninu, aj kel. Varíme a za trištvrte hodiny je po-
lievka hotová. Kel ju síce vyčistí, ale môžete pridať 
aj zelenú časť z póru nakrájanú na rezance, ktorá 
čistí aj všetky iné vývary. Ako prílohu tam dávam 
na tenko nakrájané plátočky chleba, najskôr zrežem 
kôrku, pokrájam ich ako rezance, dám na plech 
a bez oleja do žlta opečiem, no a korunu tomu dodá 
na kolieska dozlata opečená cibuľka.
Ešte mám jednu zásadu. Nebudem napríklad 
ponúkať Švédovi lososa, Číňanovi čínske jedlá. 
Rovnako však tomu Číňanovi nebudem núkať 
veľké kusy mäsa. Dobrý kuchár síce varí poctivo, 
akoby varil sám pre seba, ale jeho cieľom je hosť 
a v prvom rade mu ide o jeho spokojnosť. Vždy 
platí - nedaj nikomu zjesť, čo by si sám nezjedol.
 Oľga Janíková
 Foto: autorka a archív FJ

MČ Bratislava - Rača 
oznamuje zámer dať do prenájmu miestnosti v priestoroch ZŠ Tbiliská. 
Podrobnejšie informácie na www.raca.sk a na informačnej tabuli  MÚ.
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Ak patríte medzi viac ako 3 milióny občanov 
Slovenska, ktorí už úspešne využili  stavebné 
sporenie na financovanie svojho bývania, 
možno vás prekvapí, že vďaka stavebnému 
sporeniu si už môžete formou renty zvýšiť aj 
svoj príjem alebo dôchodok. O tom za akých 
podmienok si môžete vylepšiť svoju finančnú 
situáciu, sme hovorili s Rút Ďuríčkovou, 
vedúcou konzultantkou Prvej stavebnej 
sporiteľne, a. s.  

Prečo ste financovanie bývania doplnili aj 
možnosťou, ktorú  skôr spájame s osobnými 
financiami? 
Prvá stavebná sporiteľňa, a. s., je dlhodobo 
úspešná najmä preto, že klientom ponúka to, čo 
naozaj potrebujú.  Veľkej časti našich klientov 
sme už pomohli úplne alebo čiastočne vyriešiť  
problém kde a ako bývať a dnes  už mnohí 
ľudia  bývajú tak, ako im to vyhovuje. Stavebné 
sporenie však aj naďalej považujú za produkt, 
ktorý im zabezpečí možnosť financovania ob-
novy alebo rekonštrukcie bývania v budúcnosti 
a zároveň výhodne zhodnotí aj  ich úspory. Preto 
sme pre klientov, ktorí majú 55 rokov a viac, 
pripravili sporenie  SENIOR EXTRA, ktoré 
spája obe tieto možnosti a pridali sme tretiu a to 
je možnosť vybrať si vyplácanie zhodnotených 
úspor formou renty. 

Čím môže byť pre našich čitateľov príťažlivé 
toto sporenie?
Táto novinka spája v sebe výborné zhodno-

tenie vkladov na účtoch stavebného sporenia 
a umožňuje  ich viacúčelové využitie v budúc-
nosti a čo je veľmi dôležité o spôsobe využitia 
úspor sa klient rozhoduje až vo chvíli, keď 
ich potrebuje. Jedným z účelov využitia je 
už spomínaná renta. Nové sporenie SENIOR 
EXTRA je určené pre ľudí vo veku 55  a viac 
rokov, ktorí už dnes rozmýšľajú o tom, ako si – 
povedzme v dôchodku -  zabezpečia doterajší 
životný štandard, z čoho budú financovať svoje 
záľuby, ale aj nevyhnuté výdavky, ktoré sú 
súčasťou života každého z nás a to sú nielen do-
volenky, ale napríklad aj lieky a liečenia, ktoré 
vôbec nie sú lacnou záležitosťou. Zároveň mys-
lia aj na to, že dnes zrekonštruované bývanie 
bude o 10 či 15 rokov potrebovať opäť obnovu 
a nasporené prostriedky sa im pri  financovaní 
údržby alebo rekonštrukcie existujúceho býva-
nia veľmi zídu. 

Čo treba urobiť, ak klient chce využiť túto 
novinku?
Stačí uzatvoriť zmluvu v tarife SENIOR EX-
TRA a pravidelne minimálne 6 rokov sporiť.  
Po šiestich rokoch sporenia sa klient rozhodne, 
na čo nasporené prostriedky využije. Môže si 
nechať vyplácať rentu, alebo využije staveb-
ný úver na svoje bývanie, alebo si nasporené 
peniaze jednorazovo vyberie a využije na 
ľubovoľný účel. Ak si zvolí rentu, zvolí si 
zároveň dĺžku jej vyplácania od 2 do 6 rokov 
a interval jej vyplácania jeden, dva alebo 
štyrikrát ročne.

Ako to bude so sporením a vyplácaním renty 
vyzerať v praxi?
Povedzme, že klient uzatvorí zmluvu v spomínanej 
tarife a bude šesť rokov pravidelne mesačne sporiť 
50 €. Každý rok mu pripíšeme k vkladom štátnu pré-
miu 12,5 % - v tomto prípade maximálnu 66,39 € 
a úroky 2 %. Po šiestich rokoch bude stav účtu klien-
ta 4 027,41 €, z toho sporiace vklady sú 3 422 €. Ak 
sa stavebný sporiteľ rozhodne pre vyplácanie renty 
počas 6 rokov v štvrťročných intervaloch, budeme 
mu vyplácať štyrikrát ročne sumu 177,47 €. Zostatok 
jeho prostriedkov na účte budeme úročiť zvýhodne-
nou úrokovou sadzbou až 2,25 % ročne. Objem vy-
platenej renty dosiahne celkom sumu až 4 259,17 €. 
Takže získa až takmer 25%-né zhodnotenie vkladov 
a zároveň zvýšenie dôchodku o 10 % až 15 %.

Aké ďalšie výhody sú spojené s novou tarifou?
Veľkou výhodou je to, že klient počas vyplácania 
renty neplatí žiadne poplatky za vedenie účtu. Ak 
bude pokračovať v sporení po uplynutí šesťročnej 
lehoty, získa za každý rok sporenia navyše aj vyššie 
úročenie úspor počas poberania renty a to o 0,25 % 
ročne. Takže pri sporení 9 a viac rokov získa sporiteľ 
po požiadaní o rentu úrokovú sadzbu na svoje úspory 
vo výške až 3 % ročne. Na doterajších výhodách 
stavebného sporenia sa nič nemení – či už ide o štátnu 
prémiu, o nemennú výšku úrokov na vklady a staveb-
né úvery, alebo ochranu vkladov v plnej výške.
Podrobné informácie získate v kanceláriách ob-
chodných zástupcov PSS, a. s., na adresách: 
OD JEDNOTA, Pekná cesta,  2. posch. tel.: 
02/448 80 701, Cyprichova 8, tel.: 02/446 30 
748, 0918/679 319, Hálkova 1 (OD Slimák), tel.:  
0905/400 545 

Renta: novinka v stavebnom sporení
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Súťaž Račianskeho Výberu

V roku 2009 Vám prinášame nové témy dotýkajúce sa zdravia:
BOLESŤ HRDLA z času na čas trápi každého. „Potlačiť túto bolesť“ môžeme 
cmúľaním rôznych cukríkov, alebo obstrekmi hrdla, ale to nie je liečenie.

J.V.kvapky-ANGI
• pomáhajú odstrániť rôzne bolesti hrdla (zápal mandlí–
angína, prechladnutie, zápal hlasiviek...)
• pri angíne zmierňujú a urýchľujú priebeh ochorenia
• účinne odstraňujú zápalové procesy v horných 
dýchacích cestách
• kvapky pomáhajú zabrániť recidíve (opakované zá-
paly)
• veľmi účinná prevencia chorôb z nachladnutia
Zloženie: • Dúška materina • Baza čierna • Slez lesný • 
Čakanka obyčajná

Zo všetkých správne odpovedajúcich vyžrebujeme 3 výhercov, ktorí 
získajú a v redakcii si prevezmú hodnotný balíček– J.V.kvapky-ANGI, 
uterák, pero, čaj 

Na odpovede čakáme do 4. 12. 2009. Výhercov uverejníme v decembri 2009.

Ceny venuje spoločnosť 
VALOVIČ, s.r.o. 
a Čajovňa EUFRÁZIA

Opäť sa môžete zapojiť do pravidelnej vedomostnej súťaže 
nášho mesačníka. Vaše odpovede v obálke označenej heslom 
S.R.V. môžete do redakcie Račianskeho výberu doručiť 
viacerými spôsobmi:
l  Do schránky v sídle redakcie na Žarnovickej ul. 7
l Poštou na adresu redakcie
l  Elektronickou poštou na adresu  redakciarv@raca.sk

Najskôr vyhodnotenie:
Vedeli ste, že cukrovka sa odborne nazýva diabetes, a že mnohí diabetici 
si musia pichať inzulín.
Výhercami vedomostnej súťaže Račianskeho výberu S. R. V. č. 10 sa 
stali: Alica Hrušovská, Viliam Fiala a Alena Macaková. Blahoželáme.

SÚŤAŽ S.R.V. č. 11
1. „Angína“ je zápal:
    • hlasiviek
    • mandlí (krčných)
    • dýchacích ciest
2. Ktorá z uvedených ras-
tlín má priaznivý vplyv 
na dýchacie cesty:
    • Dúška materina 
    • Nechtík lekársky
    • Plavúň obyčajný

Slovo má Margita Somorovská 
referentka krízového riadenia 
MÚ Bratislava - Rača
Pri vzniku mimoriadnej udalosti varujú 
obyvateľov sirény rôznymi signálmi, ktoré 
dopĺňa hovorená informácia prostredníctvom 
hromadných informačných prostriedkov, 
príp. priamo z technického zariadenia sirény.
l Varovné signály:
2 - minútový kolísavý tón sirén viackrát opakovaný - všeobecné ohrozenie
6 - minútový stály tón sirén - ohrozenie vodou
2 - minútový stály tón sirén bez opakovania - koniec ohrozenia
2 - minútový stály tón sirén bez opakovania - skúška sirén každý 
druhý piatok v mesiaci 
Čo robiť v prípade vyhlásenia 
všeobecného ohrozenia?
- Informujte susedov a starších občanov, 
prípadne im poskytnite pomoc.
- Pripravte a vezmite si so sebou 
najnutnejšie veci (doklady, potraviny, 
vodu, lieky ap.)
- Ak sa nachádzate na voľnom prie-
stranstve, pri úniku nebezpečných látok 
opúšťajte priestor najkratšou cestou, 
podľa možností kolmo na smer vetra. 
- Dýchacie cesty si chráňte vreckovkou 
(uterák, handrička) namočenou vo vode. 
- Zachovajte pokoj, rozvahu, nepodlie-
hajte panike a nekonajte chaoticky.
- Pred odchodom z bytu, domu, uza-
tvorte prívod plynu, vody a elektriny, 
uzamknite byt. 

Riaďte sa pokynmi doplnkovej slovnej 
informácie a v prípade vyhlásenia:
UKRYTIA:
Uzavrite a utesnite okná, dvere, vetra-
cie otvory, vypnite vetracie zariadenia 
a klimatizáciu, prečkajte v miestnosti, 
ktorá nemá okná, alebo ich má najmenej 
(chodby, pivnice, práčovne).
EVAKUÁCIE:
Pripravte evakuačnú batožinu, potraviny 
a zásoby pitnej vody pred možnou kon-
tamináciou uložením do obalov, uzavri-
te hlavný prívod plynu, vody, vypnite 
prívod elektrickej energie, presvedčte 
sa, či vaši susedia vedia o vzniknutej 
situácii.
Čo robiť v prípade ohrozenia vodou?
V stanovenom čase určeným smerom 
opustiť zátopové územie, v prípade 
bezprostredného ohrozenia okamžite 
uniknúť na vyvýšené miesto mimo do-
sahu záplavovej vlny.
Čo robiť pri signále koniec ohrozenia?
Návrat k pôvodnému režimu života 
na postihnutom území podľa pokynov 
doplnkovej slovnej informácie a ďalších 
informácií zložiek civilnej ochrany.

Improvizovaná ochrana 
dýchacích ciest a povrchu tela

Používa sa pri úniku z priestoru 
zamoreného nebezpečnou látkou, ukrytí, 
evakuácii obyvateľstva.
Ochrana hlavy
Odporúča sa použiť čiapky, šatky, šály, 
cez ktoré je vhodné natiahnuť si kapucňu, 
prilbu a pod. Najvhodnejším spôsobom 
ochrany úst a nosa je prekrytie týchto 
častí kusom tkaniny mierne navlhčeným 
vo vode, vodnom roztoku sódy, alebo 

kyseliny citrónovej. Oči chránime oku-
liarmi uzavretého typu (potápačské, 
plavecké, lyžiarske). 
Ochrana trupu
Každý druh odevu poskytuje určitú 
mieru ochrany (bundy, nohavice, 
šuštiakové športové súpravy). Použité 
ochranné odevy je nutné dostatočne 
utesniť na krku, rukávoch a nohaviciach, 
príp. prelepiť lepiacou páskou. Je vhodné 
použiť nepremokavý plášť, alebo plachtu 
prehodenú cez hlavu.
Ochrana rúk a nôh
Najlepšie sú gumené rukavice, na nohy 
gumené čižmy, kožené vysoké topánky. 
Pri použití nízkych topánok je vhodné 
zhotoviť si návleky z igelitových vre-
ciek, alebo tašiek.
Najdôležitejšie: celý povrch tela musí 
byť zakrytý, všetky ochranné pro- 
striedky je nutné čo najlepšie utesniť, na 
dosiahnutie vyšších ochranných účinkov 
kombinujte viac ochranných prostried-
kov, alebo použite odev v niekoľkých 
vrstvách.

Dôležité telefónne čísla 
tiesňového volania

Ak ste v ohrození života alebo zdravia, 
ak je ohrozený váš majetok, alebo ste 
účastníkom mimoriadnej udalosti, pri 
ktorej je ohrozený život, zdravie alebo 
majetok iných občanov, 
telefonujte na čísla tiesňového volania. 

Vždy uveďte: svoje meno, druh, rozsah 
a miesto udalosti (požiar, dopravná ne-
hoda, povodeň a i.).
112 Koordinačné stredisko Integro-
vaný záchranný systém (platí v celej 
Európe)
Univerzálna linka tiesňového vola-
nia. Operátor posúdi, aký typ záchrany 
potrebujete 
(hasičov, záchranárov, zdravotnícku po-
moc, alebo zásah polície). 
150 Hasičský a záchranný zbor
V prípade požiaru, dopravnej nehody, 
ohrozenia následkom živelných pohrôm 
a iných 
mimoriadnych udalostí. 
155 Zdravotná záchranná služba. 
V prípade ohrozenia života a zdravia.
158 Polícia v prípade ohrozenia násled-
kom trestnej činnosti, alebo jej oznáme-
nia.
159 Mestská polícia v prípade 
porušovania verejného poriadku, ochra-
ny životného prostredia ap.

Svetová digitálna knižnica je otvorená aj pre mňa... skúste, milí čitatelia, 
popremýšľať, čo by ste povedali, keď by vás o to požiadal napríklad redaktor 
z našej Račianskej televízie? Možno namietate, že sa na takú tému treba trochu 
pripraviť, alebo by ste jednoducho rozhovor odmietli, že to nie je téma pre vás. 

Trinásť ôsmakov, ktorí sa 4. novembra dopoludnia stretli na ZŠ s MŠ, 
Hubeného 25, nemohli takúto tému odmietnuť. Ale mali možnosť pripraviť 
sa v priebehu 20 minút na svoje verejné vystúpenie. Bolo súčasťou povinných 
úloh v okresnom kole Olympiády zo slovenského jazyka a literatúry 2009. 
Celkovo mala uvedená olympiáda tri časti: test z jazyka a literatúry s 25 úlo-
hami, tvorbu reklamy pre internetové kníhkupectvo a nakoniec už spomenuté 
verejné vystúpenie na zadanú tému. Okresnému kolu predchádzali školské 
kolá, a tak bola úroveň okresného kola vo všetkých troch častiach veľmi dobrá. 
Súťažiaci prejavili nielen výborné vedomosti zo slovenského jazyka a literatúry, 
ale aj patričnú dávku tvorivosti a kultivovaný rečový prejav. Veru, sprevádzajúci 
učitelia mali z nich skutočne veľkú radosť.

Na okresných kolách súťaží sa tradične stretávajú žiaci zo základných škôl 
troch bratislavských mestských častí: Bratislava - Nové mesto, Bratislava - 
Rača, Bratislava - Vajnory a gestoruje ich Centrum voľného času na Hlinickej 
ulici, vždy v spolupráci so školskými úradmi a príslušnou školou.

Podľa hodnotenia trojčlennej odbornej poroty neboli medzi súťažiacimi 
veľké bodové rozdiely. Najlepšie hodnotenie dosiahli:  
1. miesto  Alžbeta Runová z Gymnázia na Hubeného 23 
2. miesto  Kristína Mučičková zo Základnej školy s materskou školou na 

Hubeného 25
3. miesto Anna Sláviková z Gymnázia školských bratov

Srdečne im blahoželáme a víťazke  budeme držať palce v krajskom kole. 
 D. Luknárová

Rozbehol sa kolotoč okresných kôl
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Písal sa rok 1994 a partia ľudí z Realu 
Rendez sa rozhodla, že si uctí pamiat-
ku poprednej osobnosti našich sloven-
ských dejín, pána Alexandra Dubčeka, 
každoročným usporiadaním minifutba-
lového turnaja na Rendezi.

Spomienkový pohár Alexan-
dra Dubčeka, jeho už 15. ročník  sa 
uskutočnil v peknom športovom areáli 
Sklabinská a opäť aj takto, vhodnou for-
mou pripomenul historické udalosti roku 
1968, ako aj osobnosť človeka, politika, 
na ktorého môže byť právom hrdá aj táto 
generácia mladých ľudí. Päť mužstiev 
svojimi futbalovými výkonmi a féro-
vou športovou hrou maximálne prispeli 
k vysokej hernej kvalite a oceneniu 
celého turnaja. Je neuveriteľné, koľko 
futbalovej krásy vedia vyčariť mnohí 
talentovaní hráči, počínajúc od bratov 
Cigánikovcov, Hlásnych, Makových, 
Biháriových, Schubertových a mnohých 
ďalších, ktorí svojimi kľučkami, 
zasekávačkami, pestrými hernými 
nápadmi, strelami v plnom behu si 
právom často vyslúžili potlesk svojich 
fanúšikov. Do posledného dychu hráčov 
a hvizdu rozhodcu, kopaním dramatic- 
kých jedenástok napokon „Spomien-
kový pohár Alexandra Dubčeka“ 

zaslúžene získalo mužstvo chlapcov 
z Realu Rendez. ,,Ex“ Brazílčania FC 
Santos to síce dokázali často futbalovo 
roztočiť, ale góly by najradšej dávali len 
z bránkovej čiary súpera, chlapci z Rače, 
Šájb, z centra Bratislavy sú však rovna-
ko prísľubom veľkej futbalovej kvality, 
ktorá ich v budúcnosti oprávňuje siahať 
na zisk víťazstva v ďalších turnajoch 
v športovom areáli Sklabinská na Ren-
dezi. 

Dozneli nadšené pokriky fanúšikov, 
vzrušené debaty hráčov, všetky 
mužstvá dostali reprezentačné poháre 
od predsedu športovej komisie MČ 
Rača Juraja Madzina a usporiadateľ 
turnaja Real Rendez už len v závere 
pozval mužstvá na 16. ročník turnaja 
v roku 2010.  Cyril Sekerka

Ani tento rok 
sme nezabudli

Je to už 7 rokov, čo si be-
žeckými pretekmi pripomíname 
nášho rodáka a priekopníka bežeckého športu na Slovensku 
Janka Jakubca. Cestu do račianskeho amfiteátra si našli stú-
penci behu, aby vzdali hold tomuto významnému človeku. 
Napriek nepriaznivému počasiu sa v sobotu stretlo 45 bežcov 
z celého Slovenska, aby si Janka uctili, ale zabojovali aj o pekné 
ceny, ktoré pre nich pripravila Komisia školstva a športu MÚ 
Bratislava-Rača spolu s Jankovou rodinou. Náročnú 8 a pol 
kilometrovú trať všetci zvládli bez najmenších problémov. 
Niektorí rýchlejšie, iní trošku pomalšie. Podstatné však bolo, 
že všetci boli so svojimi výkonmi spokojní.

 (mp)

15. ročník spomienkového 
pohára Alexandra Dubčeka

Konečná tabuľka: 1. Real Rendez, 
2. FC Santos, 3. Atletico Rendez, 4. 
ŠK Rača, 5. JAMA TÝM 
Najlepšia zostava: Adam Mičian, 
Paľo Makový, Ľubo Cigánik, 
Rasťo Schubert, Števo Bihári
Najlepší hráč: Pavol MAKOVÝ
Organizátor turnaja: REAL 
RENDEZ – Cyril Sekerka, Miro 
Schubert

Víťazi pretekov: Mi-
roslav Horváth, Pavol 
Kupec, Vladimír Cích, 
Miroslav Kresánek, Ka-
tarína Pokorná, Andrea 
Benčová
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VÝSLEDKOVÝ 
SERVIS

2.liga západ 
12. kolo Nitra B - Rača 1:0, 13. 
kolo Rača – Vrbové 2:0,  14. kolo 
Jaslovské Bohunice – Rača 5:2, 15. 
kolo Rača – Vráble 2:0

STOLNÝ TENIS
Extraliga 
Energota Žilina – Mostex Rača 1:9, 
MSK Ceresit Čadca – Mostex Rača 
2:8

HOKEJBAL 
BAHBL
Olymp Rača – Britanic 2:5, TV 
SAV – Olymp Rača 12:3

Domáci „hubeňáci“ 
majstrami Rače

V  telocvični Gymnázia Hubeného sa stretli 
chlapci šiestich škôl, aby si zmerali sily vo futbale 
a zabojovali o majstra Rače.

Po slávnostnom otvorení, na ktorom veľa zdaru 
popriala hráčom riaditeľka Mária Rodziňáková 
spoločne s poslancom MZ Bratislava – Rača 
Ľubomírom Kramplom, sa rozbehol samotný turnaj.

Hralo sa systémom každý s každým a od prvého 
zápasu bolo vidno nasadenie a odhodlanie zvíťaziť 
a posunúť tak svoju školu do finále, ktoré sa 
uskutoční v Lučenci, keďže sa jednalo o Celoslo-
venskú kvalifikáciu.

Musím uznať, že chlapci nabudení úspechmi 
slovenskej reprezentácie predvádzali peknú hru, 
obohatenú o množstvo kombinácií a strelených 
gólov. Celkové prvenstvo si nakoniec zaslúžene 
vybojovali  domáci chlapci z Gymnázia Hubeného, 
keď nenašli premožiteľa ani v jednom zápase .

Celkové poradie: 1. Gymnázium Hubeného 
15 b., 2.ZŠ s MŠ Hubeného 12 b., 3.Gymnázium 
školských bratov  9.b, 4.ZŠ Tbiliská 6.b, 5.K. Brú-
derovej 1.b., 6.ZŠ Jána de La Salle 1.b  (mp)

Dvaja skvelí ľudia, dvaja 
vynikajúci športovci, ktorí sa 
trvalo zapísali do športovej 
histórie Rendezu.

Janko Roháčik, ktorý na 
nebeský obláčik odišiel na kon-
ci 60-tych rokov bol všestranný 
športovec od futbalu, volejbalu, 
basketbalu, stolného tenisu, 
nadšenec s večným úsmevom, 
ktorého nám osud tak kruto 
navždy zobral. Janko 
Hoos brankár Realu 
Rendez, ktorý vy-
chytal prvú ligu v sálo-
vom futbale, ochotný 
sa športovo a kama-
rátsky obetovať pre 
partiu, 24 hodín denne. 
Aspoň jeden deň 
v roku sme sa rozhodli venovať 
týmto nezabudnuteľným ľu-
ďom, ktorí nám tak veľmi 
ľudsky chýbajú v tejto tvrdej, 
uponáhľanej dobe. 

Štyri minifutbalové mužstvá 
v zimnom čase no s azúro-
vou oblohou to rozohrali na-
plno už od prvého hvizdu roz-
hodcu. Takú škálu kľučiek, 
kombinačných herných akcií 

s množstvami strelných poku-
sov, neuveriteľných čarovných 
zákrokov všetkých brankárov je 
priam pochúťkou vidieť v tomto 
festivale futbalu. Brankár  Mi-
lan Grebáč vyťahoval brankár-
ske, artistické kúsky ako na 
bežiacom páse, Maroš Vrba 
- gólman, ktorý chytí skutočne 
nemožné s dobrou rozohráv-
kou, Adam Mičian, brankár 

snáď so šiestimi rukami, ktorý 
chytil Santosu situácie, keď 
sme už s istotou kričali gól, no 
a mladá brankárska hviezda 
Peťo Novotný, ktorý čaroval, 
akoby mal v ruke magnety, 
ktoré priťahovali lopty z vin-
klov, z kútov brány až privádzal 
súperiacich útočníkov do zúfal-
stva. Tak napínavý vývoj tur-
naja by nevymyslela ani Aga-

ta Christie, keď v poslednom 
súboji mladí z Atleticu Rendez 
vytiahli všetky svoje futbalové 
kvality a od Mojmíra Jarábka, 
Rasťa Schuberta, Peťa Osac-
kého, Mareka Blechu, Lud-
vika Kudryho až po brilantného 
brankára Peťa Novotného boli 
tým mužstvom, ktoré zaslúžene 
zdvihlo víťazný pohár nad 
svojimi hlavami.

Ďuri Madzin, pred- 
seda športovej komi- 
sie MČ Rača pri 
odovzdávaní cien oce- 
ňujúco vyzdvihol džentl- 
menský spôsob hry 
všetkých mužstiev, ich 
herné majstrovstvo 
a vzápätí venoval or-

ganizátorom turnaja Realu Ren-
dez veľký skvostný pohár, ktorý 
bude už v budúcom mini futba-
lovom roku 2010 reprezentovať 
názov turnaja RENDEZ CUP.

Prísľub zúčastnených muž-
stiev, že radi a s ochotou sa zú- 
častnia aj budúceho ročníka 
a zaznelo už len tradičné „Športu 
zdar, futbalu obzvlášť“.
 Cyril Sekerka

Mladí priaznivci športu si urči-
te prišli na svoje na Černockého 
ulici, kde sa uskutočnilo troj-
dňové stolnotenisové podujatie 
SLOVAK CADET OPEN 2009.

Účastníci a fanúšikovia tohto 
inteligentného športu už od štvrt- 
ka zaplnili Raču, aby ukáza- 

li svoje zruč-
nosti.

Od piatkové-
ho rána sa hala 
hemžila hráč-
mi a hráčkami 
z 24 krajín. 
Výmeny, ktoré 
predvádzali za 
zelenými stolmi 
neraz roztlies-
kali celú halu 

a bolo vidno, že už napriek mla-
dému veku svoj šport dokonale 
ovládajú. Nesmierne nás teší, 
že toto podujatie sa každoročne 
uskutočňuje v MČ Bratislava 
- Rača a aj náš miestny úrad sa 
snaží toto podujatie všemožne 
podporiť.

Do haly sa prišli pozrieť 
a povzbudiť mladých Slovákov aj 
starosta Ján Zvonár s manželkou 
Katarínou, spoločne s poslanca-
mi Miestneho zastupiteľstva Ju-
rajom Madzinom a Ľubomírom 
Kramplom, ktorí sa zúčastnili 
aj na slávnostnom ceremoniáli 
odovzdávania cien.

Za toto podujatie patrí vďaka 
zástupcom Slovenského zvä-
zu stolného tenisu, členom 
MOSTEX Rača, MÚ Bratislava-
Rača a všetkým, ktorí priložili 
ruku k dielu pri organizovaní 
tohto nádherného športového 
sviatku.

Naša radosť bola umocnená aj 
medailovými úspechmi mladých 
Slovákov, keď medaily získali za: 

3.miesto: družstvá kadetov 
(Maják, Pavolka, Turček), 3.
miesto: Marián Maják 
(dvojhra kadetov), 3.miesto: 
Truksová - Jurková (štvorhra 
kadetov). 

 Marek Porvazník

Memoriál Janka Roháčika a Janka Hoosa

Konečná tabuľka: 1. Atletic rendez, 2. Real 
Rendez, 3. FC Santos, 4. AC Šajby
Najlepšia zostava: Peter Novotný, Mojmír Jarábek, 
Roman Csano, Peter Makový, Michal Biháry
Najlepší hráč: PETER NOVOTNÝ
Organizátor turnaja: Real Rendez – Cyril 
Sekerka, Miro Schubert

Stolnotenisová hala hovorila 
svetovými jazykmi 
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Radí lekár
Pomôž nám, imunita

Dovoľte mi, aby som vám v tomto čase pl-
nom nepríjemných informácií o chrípkových ochoreniach napísala 
niekoľko slov k tejto téme. Nebudem sa už zaoberať popisovaním, 
ako musíme my sami zabrániť šíreniu ochorení, ale doplním 
komplexnosť informácií o to, ako sa náš organizmus vie, alebo ne-
vie postarať o to, aby sme neochoreli. Orgánom, ktorý je zodpoved-
ný za našu ochranu, je imunita. Imunitu nemôžeme chytiť do ruky, 
nemôžeme ju odvážiť ani odmerať, o to je však dôležitejšia.

Vrodenú imunitu si donesieme na tento svet ako novorodenci 
od svojej matky, ako akýsi prvostupňový bonus  na ochranu proti 
cudzorodým baktériám. V priebehu ďalších asi  šiestich rokov  
očkovaním, ale hlavne neustálym kontaktom s baktériami sa imu-
nita dieťaťa stále vyvíja. Každý kontakt s chorobou je pre imunitu 
podnetom na zvyšovanie jej výkonnosti. Túto imunitu nazývame 
tiež získaná. Dobrým príkladom je častá chorobnosť malých detí, 
ktorá im podľa predchádzajúceho vysvetlenia paradoxne pomáha.

Imunitná reakcia, teda pochod dejov, ktoré sa spustia v našom 
tele po kontakte s cudzorodými látkami, je viacstupňová. V prvom 
rade sa aktivizuje  nešpecifická zložka imunity, ktorá je schopná 
prostredníctvom bielych krviniek votrelca okamžite zlikvidovať aj 
v priebehu niekoľkých desiatok minút. Vo väčšine prípadov ani ne-
spoznáme, že sa v našom tele niečo odohrávalo. Pri závažnejších 
infekciách už musí náš organizmus siahnuť na silnejší kaliber 
pomoci, a tým je špecifická imunita. Sériou pochodov v rámci 
aktivácie špecifickej imunity si organizmus snaží vytvoriť zod-
povedajúcu protilátku na konkrétnu infekciu a pomocou nej ju 
zlikvidovať. Zapojí do práce celý organizmus, pretože vlastnú 
imunitu majú sliznice, kostná dreň a jednotlivé orgány. Bunky, 
ktoré sa starajú o našu špecifickú imunitu, sa volajú B lymfocyty, 
po ukončení imunitnej reakcie zmiznú z krvného obehu, okrem 
tzv. pamäťových buniek, ktoré zaisťujú rýchlejšiu reakciu pri opä-
tovnej invázii tým istým mikroorganizmom.

Nakoniec si vymenujme faktory, ktoré našu imunitu poškodzujú 
a potom stimulátory, ktoré ju zlepšujú. Negatívne môže ovplyvniť 
našu obranyschopnosť: nesprávna výživa, nesprávne zloženie 
potravín, psychická záťaž (stres, depresia, konflikty),nedostatočná, 
ale aj nadmerná telesná aktivita, nedostatok spánku, zlé návyky 
(fajčenie, narkománia) a mnoho iných faktorov chemických, 
fyzikálnych či biologických.

Ako teda imunitu posilníme aby nezlyhala, hlavne v období, keď je 
najviac potrebné upraviť si komplexne životný štýl (vynechať jedno-
duché cukry, tuky a hlavne alkohol),tieto požívatiny je treba nahradiť 
prirodzenými imunostimulátormi, ktorými sú hlavne vitamíny 
C,E,A,B. Tieto látky pôsobia svojou schopnosťou brániť oxidačným 
procesom aj proti starnutiu buniek a proti ich poškodeniu voľnými 
radikálmi. Vitamíny majú aj antibakteriálne, antialergické a protizá-
palové účinky. Z ďalších látok musím spomenúť  betaglukány, ktoré 
sú v niektorých obilninách, hubách (hliva ustricová). Samozrejme by 
sme mali odstrániť stres, mať dostatok spánku, primeranú pohybovú 
aktivitu a samozrejme, by sme sa mali otužovať (sprchy, sauna, po-
byt na čerstvom vzduchu). MUDr. Jana Radošinská

Riadková inzercia
l Rezanie, búranie panelu. Tel.:0908459155
l Oprava práčok. Tel.: 0907 795 713, 02/44871305
l  TV servis u zákazníka. Tel: 02/44882519,02/62410807,
        0905 846 710
l Opravy TV, OTF, OVP. Tel: 0903356466
l Tepovanie – kvalitne. Tel: 0903320211.
l Opravy chladničiek a mrazničiek, rýchlo, kvalitne, 
        so zárukou. Tel: 444 60 374, 0905/615504
l Nákladná doprava. Odvoz odpadu, dovoz stavebného materiálu.  
       Tel.:0903250664,www.four4in.sk/auto
l Čalúnnictvo. Tel.:55414616,0915832186
l Opravím vodovod, WC, zapchatý odtok. Tel: 0904 572977
l  Autodoprava - nákladná do 3,5 t. 
        Kont: 0911662447, 0904662446
l www.rucnaautoumyvaren.com, 0905 77 11 00 
        Kde? V areáli vinárskych v Rači.
l Predám 4 árovú záhradku v Rači – Flígle. Tel.: 02/44 88 50 48.
l Upratujem, žehlím – kvalitne. Kont: 0911 116 885

Stretnutie s Ďuríčkovou
Žiaci ZŠ Hubeného 

navštívili KS Žarnovická. 
Išlo o výstavu ilustrácií 
ku knižkám spisovateľky 
Márie Ďuríčkovej, k jej 
nedožitým 90. narode- 
ninám. Mária Ďuríč-
ková bola významnou 
osobnosťou našej slo-
venskej literatúry a z jej 
tvorby čerpali a čerpajú 
celé generácie detí, ale aj 
dospelí ľudia sa radi vracajú k jej dielam. Na tejto výstave boli aj ich 
ilustrácie, ktoré boli v minulom školskom roku ocenené. Zaujalo ich naj- 
mä rozprávanie  Emílie Runovej, blízkej priateľky Ďuríčkovej, a touto 
cestou sa jej  chceme poďakovať za pútavé slová o spisovateľke. Jej 
rozprávanie o knižkách bolo popretkávané veľmi zaujímavými príbeh-
mi z ich priateľstva. Takisto sa chceme poďakovať za príhovor pani 
Dobroslave Luknárovej, ktorá sa zapojila do besedy a informovala nás 
aj o ďalších pripravovaných literárnych podujatiach.

           Za všetky deti a učiteľky Dana Osuská, ZŠ Hubeného 25 

Žiaci siedmeho ročníka z našej 
školy sa vybrali na exkurziu do 
Modry.

Ich prvá cesta viedla do Majo-
liky. Oboznámili sa so zložitým 
procesom, ktorým prejde hlina, 
kým sa dostane do obchodov ako 
Modranská keramika.

Ďalšia zastávka 
bola na cintoríne. 
Pri hrobe Ľudovíta 
Štúra Šimon Matúš 
zarecitoval básničku 
Mohyla Ľudovíta 
Štúra. Žiaci si uc-
tili pamiatku nášho 
národovca minútou 
ticha, zapálili sviečky 
a položili kyticu.

Niektorí, aj dojatí, 
pokračovali v ceste do 

múzea, kde sa oboznámili s novým 
vzdelávacím programom Ľudovít 
v múzeu. Dozvedeli sa nielen základ-
né informácie o tejto osobnosti, ale 
pochopili aj širšie kultúrno-historické 
súvislosti doby, v ktorej žil. 

 Mgr. Alžbeta Vöröšová, 
 ZŠ Tbiliská 4

Cesty za poznaním v Modre
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So smútkom oznamujeme všetkým, 
ktorí poznali našu mamu, babku 
a tetu Helenu Krajčovičovú, 
že nás opustila  v Bratislave 15. 
októbra 2009 vo veku 81 rokov. 
Ďakujeme všetkým,  za prejavenú 
sústrasť a kvetinové dary. Smú-

tiaca rodina.

Dňa 16.11.2009 sme si pripo-
menuli 5. výročie smrti môjho 
manžela, otca a starého otca 
Vladimíra Kováčika. Spomína 
manželka, dcéra Magdaléna a syn 
s rodinami.

Dňa 23.11. uplynulo 15 rokov, čo 
nás tíško a navždy opustil drahý 
otec, manžel a dedko Vojtech 
Svrček. S úctou a láskou spomína-
jú deti, vnúčatá a manželka Lý-
dia.

Uplynulo 10 rokov, čo nás navždy 
opustila naša láskavá, milovaná 
a nezabudnuteľná mama, stará mama, 
Helena Sekerková z Rendezu. Kto ste 
ju poznali a mali radi, prosím venujte 
jej spolu s nami tichú spomienku. 
Spomínajúca rodina Sekerková, 

Ružeková, Ihnaciková s deťmi

Dňa 19.12.2009 uplynie 5 rokov, čo nás 
navždy opustila naša milovaná mama, 
svokra a babička Anna Behúlová. 
S láskou spomínajú dcéra Anička a syn 
Milan s rodinami. Kto ste ju poznali, 
venujte jej tichú spomienku s nami.

Čas rany hojí, prázdne miesto však 
stále bolí. Pri druhom výročí smrti 
našej dobrej mamy a starej mamy 
Anny Kubáňovej si na ňu s lás-
kou spomínajú dcéra s manželom, 
vnučka Danka a vnuk Peter. Kto 
ste ju poznali, spomeňte si na ňu.

  Spomienky
SVV gen. M. R. Štefánika
Štefánia Lukačovičová

Klub dôchodcov Rača
Mária Mikulová

Klub dôchodcov Krasňany
Mária Kupcová

Slovenský zväz invalidov ZO Rača
Alexander Šušla
Dušan Majerník
Jaroslava Matejková
Jozef Juranka

   JubilantiZ (december)

BLAHOŽELANIE
Dňa 21. novembra 2009 
sa dožila 70 rokov Marta 
Ondrejková rodená Vesel-
ská. Touto cestou jej všetko 
najlepšie zo srdca želá dcéra 
Vierka, zať Rudko, vnučka 

Erika, vnuk Olinko, priateľ Alojz, brat Au-
gust a celý zvyšok rodiny a známych.

Krasnianski seniori sa v októbri, ktorý je osla-
vou ich „šedín“, zúčastnili na koncertoch Gizky 
Oňovej, Magdy Pavelekovej, Stanislava Vitáloša, 
Maje Velšicovej, Zdena Sychru a Nory Blahovej. Po prvýkrát navštívili 
Stupavu, kde si na „slávnosťách zelá“ pochutnali na špecialitách z kapusty. 
MUDr. Jana Radošinská ich poučila o možnostiach ochrany proti chrípke. 
Opäť si rozhýbali mozgové závity pri lúštení krížoviek, ktoré zabezpečovala 
ZO JDS Krasňany a pokračovali v riešení sudoku, ktoré pre nich pripravuje 
predseda. V rámci poslaneckých dní upozornili svojich volených zástup-
cov na nedostatky, ktoré sú v lokalite Krasnian. Výbor ZO SZTP Krasňany 
usporiadal pre svojich členov členskú schôdzu. Koncom októbra si seniori 
pripomenuli jesenné obdobie zhotovením tekvičiek, ktoré následne vy-
stavili, aby si ich práce mohli pozrieť nielen ďalší členovia, ale i obyvatelia 
Krasnian. Ing. Jozef Házy, predseda KD

Poďakovanie 
Touto cestou sa chceme poďakovať račianskemu 

starostovi Jánovi Zvonárovi za poskytnutie priesto-
rov v kultúrnom stredisku IMPULZ na Dopravnej 
ulici, na tradičné stretnutie s bývalými dlhoročnými 
spolupracovníkmi, dnes dôchodcami, pri príležitosti 
Dňa železničiarov. V krásnom vynovenom príjem-
nom prostredí sa stretli bývalí kolegovia, dnes už 
dámy a páni  „v rokoch“, z najväčšej zriaďovacej 
stanice v sieti ŽSR – Bratislava východ. Prišlo ich 
vyše 50. Stretnutie sa nieslo v priateľskej atmosfére, 
plnej spomienok na časy, keď tých rozradených 
vozňov za smenu bolo 2x toľko, ako dnes. Činní 
spolupracovníci ich informovali o súčasnej pre-
vádzke našej stanice a zmenách, ktoré sa od ich 
odchodu do dôchodku udiali.

Pri rozlúčke mnohí vyjadrili i dojatie z toho, 
že na nich nezabúdame. Bolo to milé stretnutie,  
ktoré sa mohlo uskutočniť vďaka pochopeniu 
starostu., ale i poslanca  Cyrila Sekerku, ktorý bol 
sprostredkovateľom a „prihovoril“  sa za nás.
 Ing. Bohuš Diener,  prednosta ŽST BA východ

Seniorsky október
v Krasňanoch

Dňa 21. 
novembra 
2009 sa dožil 
k r á s n e h o 
ž ivo tného 
jubilea 90 

rokov Benjamin Klinko. 
Veľa zdravia prajú deti s rodi-
nami, 4 vnuci a 6 pravnúčat.

Dve račianske školy - ZŠ s MŠ 
Hubeného a ZŠ Tbiliská sa zúčastnili 
na okresnom kole atletickej súťaže 
- Kinderiáda. Hoci prvýkrát, medzi 
31 školami z Bratislavského kraja 
si viedli nadmieru výborne. Žiaci zo 
ZŠ Tbiliská sa umiestnili na 3. mieste 
a postúpili do finále a ZŠ Hubeného 
skončila na 11. mieste.  Kinderiáda 
sú atletické preteky pre deti druhých 
až piatych tried slovenských ZŠ. 
Deťom sa ponúka možnosť zoznámiť 
sa s atletikou, ochutnať atmosféru 
skutočných pretekov a férového 
súťaženia.  Ide o disciplíny: beh na 60 
m, skok do diaľky s rozbehom, skok do 
diaľky  z miesta, hod plnou a kriketo-
vou loptou, štafetový beh na 4 x 60m. 
Kinderiáda je rozdelená na 7 regio-
nálnych kôl, ktoré prebiehajú v dvoch 

častiach - na jeseň okresné kolá a na 
jar celoslovenské finále. Tam postu-
pujú vždy tri víťazné školy z daného 
regionálneho kola. Na finálovom 
kole sa tak stretne v ideálnom prípade 
spolu 21 najlepších družstev z celého 
Slovenska, ktoré bojujú o hlavné 
ceny.  Školy, ktoré sa z regionál-
neho prebojujú do finálového kola, 
súťažia spolu o 4 980 € určených na 
opravu školských športovísk a nákup 
športových potrieb. Všetky deti, ktoré 
sa zúčastnia Kinderiády, dostanú 
množstvo zaujímavých darčekov, 
ktoré využijú pri ďalšom športovaní 
alebo učení. Nad 4. ročníkom 
v školskom roku 2009/2010 drží 
patronát dvojnásobná olympijská 
víťazka Elena Kaliská. 

 Mgr. Dušan Štancel

Úspešná Kinderiáda
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Obecný dom Alstrova 249
15.12. 16.00 Miestne zastupiteľstvo MČ BA - Rača

Kultúrne stredisko Žarnovická 7
OSVETA Rača s.r.o (tel. č.: 02/4488 9319)
1.12. 18.00 Slovenský zväz záhradkárov
3.12. 18.00 Spoločenstvo vlastníkov bytov
5. - 6. 10.00 Vzdelávací kurz
6.12.  16.00  Mikulášska tanečná zábava, do tanca 

hrá FORTUNA, vstupné: 2 €
7.12.    18.00 Poslanecký deň 1. a 2. obvod
7.12.    14.00 Jubilanti  KD Rača
8.12.    16.00 Výborová schôdza SZI
9.12.    10.00 Predaj lacného textilu  a dom. potrieb 
16.12. 17.00 Komisia kultúry MZ BA - Rača
19. - 20. 10.00 Vzdelávací kurz
31.12. Silvester MO SZI
Po-Pi: Klub matiek, angl. pre deti, hra na gitaru

Tvorivé dielne a výtvarné kurzy
(tel: 02/44637326)
Po-Pi  individuálna a skupinová výtvarná tvorivosť
Ut       matky a deti

Krasnianska beseda
Kadnárova č. 19 (tel.č.: 02/4488 2088)  
7. 12.    18.00 Poslanecký deň 3. obvod
Po, Štv 14.-19.00 Klubové dni Klubu dôchodcov
Ut 17.15 Jóga
Pi  17.00 Šachový krúžok
Ne   9.00 Šachový krúžok

Kultúrne stredisko Impulz
Dopravná 22  
 7. 12. 18.00 Poslanecký deň 4. obvod
18.12. 16.00 Podajme si ruky
Vianočné koledy  a pastierske piesne Ľudovej hudby 
BANDA s primášom  Samom  Smetanom a VIANOČNÁ 
KAPUSTNICA pre obyvateľov Východného 
Po, Št 19.00 Cvičenie žien
Ut,Pi 15.00-16.00 Čitateľský kútik, Knižnica
Ut, Pi 16.00-20.00 Klub. popoludnia pre deti a mládež
Št 16.00-18.00 Klub. popoludnia pre deti a mládež
Št 15.00-16.30 Klub dôchodcov Východné
Pi 18.00 Výtvarný krúžok 

Klub matiek s deťmi
Žarnovická 7
 1.12. 10.00 a 15.00 Tvorivé dielne
 2.-3. Vonkajšie aktivity (tanec, loptové hry, atď.)
 4.12. 10.00 Cvičenie pre mamičky
 7.12. 10.00 Mikuláš  
 8.12. 10.00 a 15.00 Tvorivé dielne
 8.12.  11.00  Bábkové predstavenie „Nesiem vám novinu“,  

ktoré sa bude konať v sále KS Žarnovická ul.
 9.-10. Vonkajšie aktivity (tanec, loptové hry, atď.)
11.12. 10.00 Cvičenie pre mamičky
15.12. 10.00 a 15.00 Tvorivé dielne
16.-17. Vonkajšie aktivity (tanec, loptové hry, atď.)
18.12. 10.00 Cvičenie pre mamičky
22.12. 10.00 a 15.00 Tvorivé dielne
28.-31. Klub zatvorený
V prípade nepriaznivého počasia budú vonkajšie ak-
tivity presunuté do priestorov klubu.
V ostatných dňoch u nás prebieha voľná zábava, 
hry, hudobné aktivity a mnoho ďalších zaujímavých 
činností pre najmenších.  Tešíme sa na Vás.

Klub dôchodcov Rača
Žarnovická 7 (tel.č.: 02/4488 3345)
Po. 14.00-18.30, Ut. – St. 14.00-16.30, Št. 13.30-16.30
3.12. 10.00 Zasadnutie samosprávy
4.12. 10.00 Zasadnutie výboru ZO JDS
7.12. 14.00  Oslavy jubilantov, Mikulášske pose- 
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MČ Bratislava-Rača - Internet: www.raca.sk - Redakčná rada: Mgr. Rafael Rafaj - predseda, PaedDr. Jozef Bratina, Martin Jóna, JUDr. Juraj Madzin, MUDr. Jana Radošinská, Martina 
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denie (akcia pre prihlásených členov)
Pondelky: 14.00  Priateľ. a spol. posedenia v klube
Ut.-St.: 14.00  Lúštenie krížoviek, šikovné ruky, 

spoloč. hry
Štvrtky: 13.30 Spevácky krúžok – nácvik piesní

Klub dôchodcov Krasňany
(tel.č.: 02/ 4488 2088) 
Po,Št 14.00 – 19.00  Priateľské stretnutia v klube
  2.12. 13.00 Výbor ZO JDS Krasňany
  7.12. 14.30  Vianočná výzdoba priestorov klubu 

a zdobenie medovníkov
           18.00 Poslanecký deň
  9.12. 14.30 Krížovky ZO JDS Krasňany
10.12. 14.30 Mikulášske posedenie v klube
14.12. 14.30   „Živió, živió, živió...“-stretnutie jubi-

lantov okt.-dec./2009
16.12. 14.00 Relax - cvičenie seniorov
           14.30 Výbor ZO SZTP Krasňany
17.12. Účasť na vianoč. stret. obyvateľov Krasnian
20.12. 16.00 Vianočný koncert Jendruchovcov
28.12. 14.30  Rozlúčka s rokom 2009 - klub.posedenie

Slovenský zväz invalidov ZO Rača
Albánska 14, (tel.č.: 02/4488 4264)
  6.12. Kúpanie Veľký Meder
19.12. Kúpanie Veľký Meder
31.12. Silvester

Katolícke bohoslužby 
Rímskokatolícka cirkev 
Farnosť Bratislava-Rača
(Alstrova 121, t. č.: 02/4488 4604) 
Farský kostol sv. Filipa a Jakuba (Fk):
Pondelok - Sobota: 18.00 h, Nedeľa: 7.30, 10.00 h 
Kostol Panny Márie Pomocnice kresťanov (Dk):
Pondelok - Sobota: 6.45 h, Pondelok: 18.00 h, 
Streda: 7.20 h, Nedeľa:  9.00, 11.30, 19.00 h 
Domov dôchodcov:
Utorok: 15.30 h
Kultúrne stredisko Impulz, Dopravná 22:
Streda: 17.00 h, Nedeľa: 8.00 h
Katedrála sv. Šebastiána v Krasňanoch:
Po, Str, So: 7.00 h, Ut, Štv, Pi:18.30 h 
Ned.: 9.00, 10.30 a 19.00 h 
  6.12. 14.00 Príchod a oslava Mikuláša v Krasňanoch
20.12. 16.00 Vianočný koncert Jendruchovcov
24.12. 24.00 Pontifikálna sv. omša
25.12. sv. omše ako v nedeľu
26.12. 9.00 sv. omša
         10.30 sv. omša
27.12. sv. omše ako v nedeľu
31.12. 17.00 sv. omša na záver roka
           23.30 Adorácia s požehnaním

Podujatia – december 2009:
  6.12. stretnutie detí so sv. Mikulášom
12.12. ZŠ Jána De Lasalle: 14.00-17.00 h - v spo-
lupráci s F. úradom v Rači - tvorivé dielne spojené 
s prezentáciou a predajom náboženskej literatúry
20.12. Katedrála sv. Šebastiána: 15.00-19.00 h  
- poobedie s dobrou knihou pri príjemnej hudbe 
spojené s koncertom súrodencov Jendruchovcov, 
tvorivými dielňami a prezentáciou náb. literatúry.
Predpokladané časy sv. omší počas vianočných 
sviatkov:
24.12. Dk: 6.45, 17.00  – sv. omša pre deti, 22.00 h  
           Domov dôchodcov: 17.00 h  
           Fk: 24.00 h 
25.-.27.12. sv. omše ako v nedeľu
31.12.  Fk: 6.45 h, 23.30 h - adorácia zakončená 

polnočným požehnaním
           Dk: 17.00 h  www.fararaca.sk 

Služby Božie ECAV 
Cirkevný zbor Evanjelickej cirkvi augsbur-
ského vyznania Bratislava-Rača
(Alstrova 39, t. č.: 02/4488 3403) 
Vás pozýva na bohoslužobné stretnutia:
Evanjelický kostol (Alstrova ul.)
Nedeľa o 8.30 h Služby Božie 
Detská besiedka sa koná o 9.45 h na fare. 
Streda o 17.00 h stredtýždňové Sl. Božie
V 1. adventnú nedeľu 29. 11. 2009 o 15:00 h pozý-
vame na Adventné zastavenie pri slove a hudbe. 
Účinkujú mladí umelci. 
7. - 9.12. - adventný modlitebný týždeň vždy o 17:00 h 
8.12. Ut -  Služby Božie s Večerou Pánovou budú o 9.30 h 
v Dome dôchodcov, Podbrezovská ul. 28 
V nedeľu 13 . 12. - Služby Božie s Večerou Pánovou
Služby Božie počas sviatkov:
24.12.- Štedrý večer 16.30 h 
25.12.- I. slávnosť vianočná  8.30 h a večer 17.00 h 
26.12.- II. slávnosť vianočná  8.30 h 
31.12.- Záver občianskeho roka 16.30 h   
1. 01. - Nový rok 8.30 h   
Zbor. mládež  sa  stretáva na štúdium Biblie v sobotu  
o 18.00 h. (Zmenu programu si vyhradzuje sám život)

Kresťanský zbor v Rači   
Alstrova 38, (tel.č.: 0908 390753,www.kzraca.sk)
Nedeľa 9.30 Večera Pánova
            11.00 Bohoslužby pre celú rodinu
            18.30 Výklad Biblie – Patriarcha Jakob 

Prednáška Slovenského zväzu záhradkárov ZO 3 – 2 
Bratislava – Rača bude dňa 01. 12. 2009 o 18.00 h 
v KS na Žarnovickej ulici.
Témy:  Záhrada v zime, ochrana a prezimovanie 
chúlostivých drevín. Pomológia drobného ovocia.


